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»Pandemická smlouva WHO« - komentář BEAM 
(= Billy Eduard A. Meier) 

(…) Právě v tom stylu jednání, o němž 
jsem hovořil, se má také všem náro-
dům všech států světa zamlčet a tajně 
vnutit nová »Pandemická smlouva 
WHO« (Světové zdravotnické organiza-
ce), která má být v podobě »Meziná-
rodních zdravotnických předpisů« 
schválena následujícího května. V je-
jím důsledku mají být mimo jiné zkrá-
cena či zcela zbavena působnosti 
a zneplatněna kupříkladu následující, 
člověku příslušející práva: 

1. ... WHO bude nadále rozhodo-
vat o tom, co se smí člověk 
dozvídat a o čem smí diskuto-
vat. Tím bude vyřazena z platnosti svoboda názoru. 

2. ... všechny vlády budou MUSET závazně splňovat všechny předlohy WHO. 
Ta bude pak nadále určovat, jaká vyšší a nižší zvířata budou očkována nebo 
usmrcena – což bude moci zahrnovat i domácí zvířata všech rodů a druhů. 

3. ... WHO bude do budoucna kontrolovat svobodné cestování pomocí zdra-
votních certifikátů. 

4. ... WHO bude pak moci kdykoliv vyřazovat z platnosti lidská práva i lidskou 
důstojnost a s ní spjaté základní hodnoty. 

Toto je pouze několik příkladů změn, které má celý plán WHO obsahovat, a ten je připravo-
ván s vyloučením veřejnosti a hrozí, že bude prosazen, pokud proti němu národy nebudou 
postupovat. Při tom jde pouze o moc WHO, avšak nikoliv o zdraví lidí, vyšších a nižších zví-
řat atd., neboť jde fakticky jen o rozšíření kompetencí a moci WHO, rozšíření, které chtějí 
vlády a odpovědní činitelé WHO tajně prosadit. (…)  

Z kontaktního rozhovoru 875 Billyho s Ptaah (ze dne 7. ledna 2024) – v češtině v plném 
znění: https://cz.figu.org/875-kontakt - v originálu: http://www.figu.org/ch 
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Milí všichni, 
plejarische grémium, kompetentní vůči nám, se zevrubně zabývalo bližší a vzdá-
lenější budoucností a došlo přitom k závěru, že je naléhavě nutné, aby členové 
FIGU měli být aktivně činní na internetu; tím nejsou mínění jen členové Základ-
ní skupiny, ale i Zemských, Studijních a Zájmových skupin FIGU a jednotliví čle-
nové. To v první řadě ohledně míru, přelidnění a Učení ducha všeobecně. Navr-
hováno bylo nejen propagovat dotyčné samolepky na internetu (které zasílám 
v PDF podobě v příloze), nýbrž uveřejňovat vlastní a cizí (ovšem dobré a věcné) 
články na sociálních médiích a šířit FIGU materiál tak často, jak je to jen možné, 
aby tím byla alespoň šance zmírnit hrozící dění. 
Bylo by smysluplné a žádoucí, abyste si vy sami vytvořili samolepky (v příloze) 
v rodných řečích ve vašich zemích a ty byste pak šířili. (...) 
Milé pozdravy, rovněž jménem Billyho a grémia. 
Bernadette Brand 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
(německá verze) 
 
Liebe alle 
Das plejarische Gremium, das für uns zuständig ist, hat sich eingehend mit der näheren und 
weiteren Zukunft befasst und ist dabei zum Schluss gekommen, dass es von dringendster 
Notwendigkeit ist, dass sich die Mitglieder der FIGU - womit nicht nur die KG, sondern auch 
die Landes-, Studien- und Interessengruppen und die einzelnen Mitglieder gemeint sind - 
aktiv im Internet betätigen sollten. Dies in erster Linie bezüglich des Friedens, der Überbe-
völkerung und der GL im allgemeinen. Vorgeschlagen wurde nicht nur die entsprechenden 
Aufkleber im Netz zu propagieren, die ich euch als PDF-Format mitschicke, sondern auch 
eigene sowie fremde, jedoch immer gute und sachbezogene Artikel in den sozialen Medien 
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zu veröffentlichen und so oft wie möglich 
FIGU-Material zu teilen, damit eine Chance 
gegeben wird, die drohenden Geschehen 
zumindest abzuschwächen. 
Sinnvoll und wünschenswert wäre es, wenn 
ihr die angefügten Kleber in euren Ländern 
in euren Muttersprachen selbst produzie-
ren und verteilen würdet. Diejenigen, de-
nen das Programm Adobe-Illustrator ein 
Begriff ist, können bei mir die Originaldaten 
anfordern, damit sie dann nur noch den 
Text auswechseln müssen. Wem es lieber 
ist, dass wir die Texte bei uns auswechseln: 
Auch kein Problem. Es ist für mich eine 
kleine Arbeit, die schnell gemacht ist, wenn 
ich den entsprechenden Wortlaut von euch 
bekomme. 
 
Lieber Gruss, auch im Namen von Billy und dem Gremium 
Bernadette 

 

Výňatek z kontaktu 874 ze dne 1. ledna 2024 

Billy   (…) mám ale něco od Achima, něco, co považuji za dobré a co vám chci předčíst. Po-
slechněte si to tedy, prosím: 

 

Vůdčí myšlenky pro rok 2024 a pro další budoucnost 

1. Učme se stále dál, pro svůj vlastní evoluční vývoj směrem k pravému člověčenství a jako 
součást lidstva, přírody, Vesmíru, Tvoření Univerzálního vědomí a všech 7 forem ABSO-
LUTNA až po nejvyšší BYTÍ-Absolutno. 

2. Cvičme se v neutralitě a praktikujme ji ve všech věcech, ať už se na světě děje cokoliv, 
i vůči svému vlastnímu já / své vlastní podstatě. 

3. Stále si uvědomujme hodnoty pravého lidství a vytvářejme je v sobě silou a mocí svých 
myšlenek, resp. svého vědomí, tedy hodnoty, jako je láska, mír, svoboda, harmonie, ra-
dost, vědění, moudrost a šťastnost. 

4. Začněme praktikovat Nauku Tvořivé energie u sebe samých i ve svém vlastním přímém 
okruhu, neboť každý člověk je sobě samému i druhým vždy příkladem, v negativním i po-
zitivním smyslu. Člověk má díky své svobodné vůli vždy volbu rozhodnout se pro to zlé 
nebo i pro to dobré, pokud je v sobě samém skutečně svobodný. 

5. Nezastávejme nikdy víru žádného druhu, ale ptejme se vždy na hlubší souvislosti sebe 
samých, jakož i na souvislosti vnitřní a vnější sféry, a pozorujme to vše s neutrální objek-
tivitou, abychom s jasnou myslí, rozumem a soudností rozeznávali skutečnost a její prav-
du. 

6. Formujme vlastní psychiku a vlastní vědomí do vyrovnané, veselé, radostné, nadějeplné 
a dobré podoby poslechem krásné, harmonické hudby, neboť hudba představuje obrov-
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skou, pozitivní moc, pokud se svou libozvučností dotýká nejniternějšího nitra člověka, 
který pak díky tomu nalézá vyrovnanost, klid, lásku a mír. 

7. Pokud něco očekáváme od svých spolubližních, tak pomysleme na to, že každý očekávací 
postoj představuje impuls vlastního nitra, který si žádá toho, aby člověk přesně to, co 
očekává od svých spolubližních, vytvářel a dával sám sobě i jim. Pokud například očekává 
a doufá v to, že bude milován, tak by si měl nejprve vytvořit lásku k sobě samému 
a až v jejím důsledku lásku k ostatním lidem. Potom bude i s naprostou jistotou lásku při-
jímat. 

8. Uvědomujme si stále svoji vlastní sílu, která je dána našemu vědomí silou Tvořivé životní 
energie, která existuje v podobě nejjemnější hmoty a která každého člověka oživuje. Tuto 
sílu nemůže využívat nikdo jiný než samotný člověk, k tomu, aby s její pomocí dobře pro-
spíval sobě samému i celému svému okolí – tak může jednat jen každý člověk sám o so-
bě. 

9. Využívejme čas k tomu, abychom se zabývali konstruktivními, užitečnými a evolutivními 
věcmi a abychom vše negativní, škodlivé a destruktivní obcházeli co nejširším obloukem 
nebo to pouze neutrálně brali na vědomí. Neboť doba našeho života je omezená a měli 
bychom ji využívat pro svoji vlastní evoluci tak dobře, užitečně a prospěšně, jak to jen 
bude možné. 

10. Uvědomujme si pomíjivost sebe samých coby lidí a osobností a také pomíjivost a pro-
měnlivost všech věcí, a meditujme o ní. Rozpoznejme, že pravé hodnoty vědomí se nikdy 
nevytrácejí, protože všechny vědomosti, moudrost a láska, jichž jsme se dopracovali, zů-
stávají zachovány v bloku celkového vědomí, ve formě Tvořivé energie a v úložních ban-
kách, přičemž tyto hodnoty přijdou k dobru následujícím osobnostem naší vlastní linie 
Tvořivé energie. 

11. Uvědomujme si, pokud 
možno ustavičně, pra-
vou, nejniternější pod-
statu svého vlastního ži-
vota, to jest svoji podsta-
tu, která přetrvává po 
všechny časy, jelikož 
existuje v podobě nej-
jemnější hmoty, a je tím 
pádem nepomíjivá, s 
tím, že právě pro ni člo-
věk původně a vposled 
existuje: Jedná se o Tvořivou energii, lásku, moudrost a sílu, které se stále evolvují na 
vyšší úroveň, aby se jednou sjednotily s Tvořením samotným. 

12. Živme své vlastní já / svoji podstatu a vědomí neustále a zcela vědomě konstruktivními, 
činorodými myšlenkami, pocity, ujištěními a meditacemi, pěstujme je tímto způsobem 
a nenechávejme je zakrňovat vinou zdánlivého myšlení, popř. nemyšlení. Psychika a vě-
domí potřebují po celou dobu svého života to, aby byly živeny dobrými myšlenkami a po-
city a aby o ně bylo v tomto smyslu pečováno. 

13. Buďme vděční za to, že smíme žít, učit se a prodělávat evoluci, neboť Tvořivá energie 
coby nejniternější podstata zabezpečuje vše živé, existující i naše vlastní já životní ener-
gií, čímž nám teprve umožňuje, abychom usilovali o vyšší statky a o světlo vědění, moud-
rosti a pravé lásky. 
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14. Vnímejme, že jsme vpravdě úzce spojeni se vším existujícím, vším životem a všemi lidmi 
ve Vesmíru a v Tvoření, neboť vše bylo vytvořeno z jednoho jediného prazdroje, totiž 
z TVOŘENÍ, a vše je ve všech prostorech a časech i nad nimi, tedy v bezprostoru a bezča-
su BYTÍ, vzájemně spjato. 

 

Florena   To jsou vskutku pozoruhodně dobrá slova, která Achim napsal při příležitosti začátku 
roku pro rok 2024. Ale kdo je Achim – je to tvůj přítel? 

Billy   Achim je člen FIGU v Německu a samozřejmě, že je s námi v dobrém a cenném přátel-
ském svazku, v němž jsme i my všichni společně ve FIGU na celém světě. 

Bermunda   To je potěšitelné, a sice nejen to přátelství vás všech na celém světě, ale i ta slova 
od Achima, která považuji za velmi hodnotná. 

Ptaah   S tím mohu souhlasit. 

Bermunda   Nyní chceme tedy odejít. S Florena budeme ale dnes za nějakou dobu opět zde. 
Na shledanou. 

Florena   Ano, na shledanou, milý otcovský příteli. 

Billy   Budiž tomu tedy tak – pravím vám oběma na shledanou, a opatrujte se. Pak tedy na 
viděnou později. 

Ptaah   Zřejmě už čekáš na nejnovější data? 

Billy   To souhlasí. Copak v tomto ohledu vyplynulo? Jistě přece mluvíš o počtu pozemské 
populace, že? 

Ptaah   To je správně, neboť z našich výpočtů vyplynul o půlnoci celkový počet 9 miliard, 446 
miliónů, 218 tisíc a 012 lidí. 

Billy   Aha, pak je tedy, navzdory těm četným úmrtím kvůli koronavirové pandemii, na světě 
přes 100 miliónů lidí více a přelidnění obrovsky narostlo. 

Ptaah   Tak tomu žel jest, neboť pozemšťané nezačínají být inteligentnější, ale ... 

Billy   ... právě, tak tomu žel je. Těch bezmála 18 miliónů mrtvých, kteří zemřeli v důsledku 
koronavirové pandemie a zejména na ty očkovací jedy, jejichž prodejem si jejich výrobci po-
řádně namastili kapsy, přelidnění nijak neumenšuje. 

Ptaah   Toto číslo již nesouhlasí, neboť z našich půlnočních záznamů vyplynul počet 22 milió-
nů, 341 tisíc a 203 osob, jež zemřely kvůli pandemii a kvůli vakcínám. 

Billy   Aha, a kolikpak jich zesnulo pouze kvůli těm vakcínám? 

Ptaah   To jsme nevyzkoumali, ale kvůli nim zemřelo každopádně mnohem více lidí než kvůli 
samotné nákaze. Zjišťovali jsme proměnlivé výsledky: Jednou zemřel na samotnou nákazu 
každý 32. člověk, ale tento výsledek nezůstal konstantní, neboť potom ze záznamů plynulo, že 
na ni zemřel každý 47. člověk, pak zase každý 28., a dále pak dokonce každý 74. a následně 
každý 39. atd. Z toho důvodu nemohly být na základě pozorování vypočtena přesná čísla 
úmrtí lidí, kteří zemřeli přímo na tuto nákazu, nicméně je jisté, že většinu mrtvých je nutno 
připsat vakcínám. 

Billy   Aha, to je tedy ta vlastní bilance. 
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Ptaah   Je to velmi neradostné, ale i zvláště neodpovědné, a to vše jen kvůli zisku farmaceu-
tických podniků, které bez skrupulí vyráběly produkty, jež byly zčásti jen padělky obsahující 
destilovanou vodu, zatímco ty další pak obsahovaly neprověřené a částečně jedovaté chemi-
kálie. A když mluvím o neodpovědnosti, tak chci také vysvětlit, že dokonce ani dnes, kdy nově 
vypukl koronavirus ve své nové mutaci, neexistuje účinný ani bezpečný očkovací lék. Výzkum 
takového léku by trval léta, než by se vskutku vybádalo něco účinného. 

Billy   Pomýšlím na to, že trvalo asi 100 let, než se konečně nalezla očkovací látka proti tropic-
ké malárii, jak bylo referováno ve zprávách. Ale jak tato látka teď skutečně působí, o tom 
jsem doposud nic neslyšel ani nečetl. Já jsem v Africe chytil pouze malárii čtyřdenní, jak vy-
plynulo z diagnózy v bernské nemocnici, a ta vyvolává, ve srovnání s tou tropickou, nesrovna-
telně méně komplikací a nevede ke smrti – tak to mohu být přece vděčný, i když mi tato ne-
moc dávala po dobu celého mého života »zabrat«, protože na ni přece není lék. Ale k něčemu 
jinému: (…) 

 

Kořen všeho zla tkví v nezřízeném rozmnožování lidí 
(Waltraud Puzicha) 

 

Více o Waltraud Puzicha v němčině zde: https://www.puzicha.ch/Biographie.html 

Menšina samostatně myslících lidí vyslovuje jasně a zřetelně tuto poznanou pravdu, ale velká 
masa pozemšťanů dále bečí jako tupé stádo ovcí a neslyší na napomínající slova moudrého 
muže ze Švýcarska, která by měla konečně proniknout do jejich vědomí, aby se lidé začali 
konečně probouzet a začali myslet. 

Výňatek z kontaktu 878 z úterý 13. února 2024 

Planeta Země je uzpůsobena pro přibližně 500 miliónů lidí, tedy nikoliv pro pomatené a všeni-
čivé přelidnění lidstva, které do této chvíle 18krát překračuje onu hranici 500 miliónů. Zvláště 
od Putina a Německa atd. je idiotské vyzývat národy k tomu, aby plodily mnohem více po-
tomků, třebaže lidstvo choromyslným způsobem učinilo již všechno pro to, aby svým přelid-
něním 18krát překročilo míru 500 miliónů lidí, která je pro planetu Zemi únosná, a to během 
pouhých 300 let. Přitom se jen za posledních 73 let narodilo, světe div se, 6 miliard 846 milió-
nů 171 tisíc a 12 lidí, což překonalo míru všech věcí. A že byly vinou přelidněnosti, resp. vinou 
zcela neodpovědných machinací z ní plynoucích, vydrancovány bezmála všechny zdroje pla-
nety, o tom se nehovoří. A že v důsledku lidstevního přelidnění, resp. v důsledku machinací 
z něj plynoucích, byla poškozována planeta a všechny ekosystémy, a tím i celá příroda a její 

https://www.puzicha.ch/Biographie.html
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zvířecí a rostlinná říše, a že byly a jsou i nadále ničeny jejich obrovské části, o to se většina 
pozemšťanů nestará, zejména ti, kteří si nahrabávají peníze tím, že drancují zemské zdroje. 
O to, že je zvláště zemním olejem v podobě benzinu a nafty zašpiňována a otravována atmo-
sféra, se stará jen naprostá menšina pozemského lidstva. Toto je velkému zástupu lidstva 
a hlavně většině velkohubých vládnoucích lhostejné, a tak se jen jejich minorita – a minorita 
občanů národů – sama snaží zajistit další existenci všeho života a planety Země. Že je s touto 
lhostejností spjaté i vyhubování statisíců životních forem – vyšších a nižších zvířat a všech 
samostatně se pohybujících životních forem všech rodů a druhů, včetně všech rodů a druhů 
rostlin, počínaje nejnižší dosud známou kvetoucí rostlinou »drobničkou bezkořennou« 
(Wolffia arrhiza) a konče největším stromem »sekvojovcem obrovským« (Sequoiadendron 
giganteum) –, to nábožensky nebo světsky věřící většinu pozemského lidstva trápí jen málo, 
anebo vůbec. Pěstovat si pravlastní myšlenky není většině pozemského lidstva vlastní, neboť 
ta se zabývá jen idiotsky věřícími zdánlivými myšlenkami, a tudíž ani není schopna postihovat 
skutečnou pravdu, a nedokáže myslet ani logicky, ani na základě rozumu a zdravého úsudku. 
Tak tomu jest a žel to tak i bude zůstávat, neboť idiotské výzvy ze strany politiků, že se má 
plodit více potomků, způsobují pravý opak toho, co by se mělo stát, jelikož choře zdánlivě 
myslící lidé, kteří uvažují stejně jako tito politici, mají žel početní převahu. A tak se to na Zemi 
hemží nerozumnými a nesoudnými lidmi, kteří vlastně skutečně nežijí, ale jen vegetují. Větši-
na pozemšťanů nevykazuje vysoce vyspělou osobnost, ani skutečně kvalitní charakter, a setr-
vává navzdory tomu, že prochází celým svým životem, na nízké úrovni. 

Achim Wolf, Německo 
(Mimořádné vydání FIGU Znaky doby č. 105 / únor 2024) 

 

»Billy« Meier k otázce tvorby nových materiálních důkazů 
video FIGU z roku 1998 (https://www.youtube.com/…R-k) od minuty 42:20 dále: 

 
»Ano, to je také důvod, proč lidé dneska říkají, že neposkytujeme nové důkazy. Dostatečné 
množství důkazů jsme poskytli na počátku kontaktních období, a tyto důkazy byly kritizová-
ny, byly osočovány jako padělky a tak dále a tak podobně, a Plejaden/Plejaren se domnívají, 
že kdybychom dnes znovu vytvořili takovéto nebo ještě lepší důkazy, tak by se dělo naprosto 
totéž.« 

 
Čtenářská otázka na téma, zda se zakládá na pravdě, že měl 
americký prezident D. Eisenhower kontakt s mimozemšťany 
 

Výňatek z kontaktu 357 ze dne 26. dubna 2004: 
(…)  

Quetzal   To skutečně nezakládá, neboť vše odpovídá nepravdě, jelikož kontakt mezi prezi-
dentem USA Dwightem Davidem Eisenhowerem a jakýmikoliv bytostmi mimozemského pů-
vodu se nikdy nekonal. Tahle hloupá fantazijní historka koluje již notnou dobu v kruzích, které 
za úplně vším vidí mimozemské létající stroje a bytosti, a které jsou navíc velmi lehkověrné 
a trestuhodně nekritické. Takových příběhů, které jsou od začátku až do konce vymyšlené 
a které zesměšňují skutečnost, koluje žel velmi mnoho v takzvaných ufologických kruzích, 

https://www.youtube.com/watch?v=SO3RzsmAR-k
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v nichž lidé každý nesmysl berou za bernou minci, smím-li to vyjádřit tvými slovy. Neuvěřitel-
ně mnoho podvodníků a podvodnic, švindlířů a švindlířek, jakož i lhářů a lhářek tvrdí, že jsou 
v telepatickém, osobním, pocitovém či jiném kontaktu s mimozemskými inteligencemi, avšak 
to vše se zpravidla zakládá jen na ryzích smyšlenkách, dobývání zisku, bludech nebo faktické 
schizofrenii. Zcela speciálně ve vztahu k nám Plejaren, resp. Plejaden – jak jsme se v pozem-
ské německé řeči na počátku našich kontaktů nazývali –, se na Zemi provozuje velmi hojné 
lhaní, švindlířství, klamání a podvádění, a to ze strany pozemšťanů jak mužského, tak i žen-
ského pohlaví. Vskutku však ze strany všech našich národů v rámci naší velké Federace – která 
existuje v rozpětí 48 miliónů světelných let – neprobíhají, s výjimkou tebe, vůbec žádné 
osobní, telepatické, pocitové či jiné kontakty s pozemšťany v té podobě, že by mohly být vě-
domě, podvědomě či nevědomě vnímány. Pouze ze strany naší, Plejaren, existují v rámci celé 
naší Federace impulzové kontakty ve formě evoluční pomoci pozemšťanům, kteří o tom však 
nemají ani nejmenší potuchy a kteří jsou výlučně osobami, jež působí v oblasti vývojového 
výzkumu. Všichni ti, kteří tvrdí, že jsou nějakým způsobem s námi nebo s všelijakými bytostmi 
ve spojení a že pěstují takovéto kontakty, jednak ke zmíněným osobám nepatří a jednak by 
byly i neschopné s námi udržovat jakékoliv kontakty, poněvadž k tomu postrádají veškeré 
předpoklady. A zatřetí je nutno povědět, že všichni, kteří tvrdí, že jsou s námi jakýmkoliv způ-
sobem v kontaktu nebo v jiném spojení, buď ochořeli bludy a přeludy, anebo schizofrenní, 
pokud dokonce vědomě nepropadli lhaní, podvádění, klamání a švindlování. To jsme ti vy-
světlovali již častokrát, a rovněž i to, že jsi jediný člověk, který disponuje nezbytnými předpo-
klady k tomu s námi pěstovat kontakty různého druhu. Ty jsi ze všech lidí na Zemi jediný, kte-
rý je toho ze zcela určitých důvodů schopen. Jedná se o schopnosti, jež všichni ostatní po-
zemšťané postrádají, a jichž lidé nebudou moci dosáhnout dokonce ani za tisíc let. Ale to pře-
ce víš lépe než já. 

Billy   Mluvíš příliš, Quetzal, můj příteli. (…)  

 
Povaha FIGU Studiengruppe ČR 

Úvod 

FIGU-Studiengruppe Česká republika je určena všem lidem, kteří hledají skutečnost a pravdu 
skutečnosti ve všech směrech a usilují o rozvoj svého vlastního vědomí, myšlení, citů a jed-
nání. V popředí zájmu skupiny stojí vždy snaha o podporu člověka na cestě jeho osobního, 
individuálního vývoje, ať už je tato cesta jakákoliv. Každý člověk je zcela svobodný, nezávislý 
a hodný úcty, a tudíž mu studijní skupina FIGU pouze může poskytnout prostor, popř. moti-
vaci pro jeho vlastní poznání, sebepoznání, vědění a moudrost. K tomu slouží efektivní 
a hodnotné informace ve všech oblastech života, jimiž se studijní skupina zabývá, otevřeně je 
studuje a snaží se je podle svých nejlepších vědomostí a schopností uskutečňovat v každo-
denním životě. 

Motivace 

Celková hodnota informací FIGU je celosvětově unikátní, neboť jejich zdrojem je »Učení Tvo-
řivé energie«, které vyučuje Švýcar »Billy« Eduard A. Meier, jenž je ve spojení s vysoce vyspě-
lou mimozemskou civilizací ze souhvězdí Plejaren (Plejaren leží asi 85 světelných let dále než 
nám známé Plejády, a to ve vzdálenosti cca 500 světelných let od Země. Hvězdy zvané 
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Plejaren, jejichž obyvatelé se podle svého systému rovněž nazývají Plejaren1, se nicméně 
nacházejí v jiné dimenzi, resp. v jiné časoprostorové struktuře, která je posunuta o zlomek 
vteřiny). Na misi Učení Tvořivé energie se podílejí Plejaren, vysoké duchovní (Tvořivě energe-
tické) roviny ARAHAT ATHERSATA a PETALE, jakož především i »Billy« Eduard Albert Meier 
(BEAM), který si coby prorok, to jest zvěstovatel Nového Věku za celý svůj život vypracoval 
zcela jedinečné vědomosti, velkou moudrost a lásku, jež na celé této Zemi absolutně nemají 
obdobu. Celková hodnota Učení Tvořivé energie a velmi mnoho nezbytných informací jsou 
dnes písemně zaznamenány na více než 25 000 knižních stranách (v německém jazyce, k roku 
2010), avšak to vše bude plně doceněno až za mnoho set let (cca za 800 let). Teprve tehdy 
totiž dle výpovědí Plejaren přinesou poznatky Učení Tvořivé energie u lidí na Zemi první vel-
ké plody. To vše však již nyní přináší, rozšiřuje a rozvíjí Univerzální svobodné zájmové spole-
čenství (FIGU), Hinterschmidrüti 1225, CH-8495 Schmidrüti, Švýcarsko, aniž by však jakýmko-
liv způsobem misionařilo. FIGU-Studiengruppe Česká republika se však – stejně jako mnoho 
dalších oficiálních studijních a zemských skupin FIGU po celém světě – »Učením Tvořivé 
energie« (ve svém původu »Učení proroků«, jakož i »Učení pravdy, Učení Tvořivé energie, 
Učení života«) a všemi jeho poznatky a hodnotami zabývá a oceňuje je již nyní, a to tak, 
že vše, co je třeba si osvojit, shromažďuje, studuje, překládá a přednáší a poskytuje tak 
v českém jazyce jakémukoliv člověku a zájemci šanci, aby se do tohoto procesu svobodně 
a individuálně zapojil. To proto, aby z toho mohl každý člověk, jenž je ochoten se tím zabý-
vat, vytěžit pro svůj život velké hodnoty a pokrokové znalosti.  

Celé Učení Tvořivé energie fakticky skýtá též rozsáhlé poznatky ohledně skutečné historie 
naší Země, vzniku Vesmíru, efektivního smyslu života, nepozemských civilizací, reálné medi-
tace, mezilidských vztahů i lásky. Učení Tvořivé energie však obsahuje rovněž mnoho dalších 
aspektů, např. po stránce lidské společnosti, kultury, vědomí, podvědomí, psychiky, charak-
teru a ducha (Tvořivé energie) atd., atp. Rozsah studovaných a diskutovaných témat je mi-
mořádný a zahrnuje všechny oblasti lidského života – a na to vše nahlížejí členové FIGU-
Studiengruppe Česká republika jako na permanentní, neustávající, celoživotní snahu o evolu-
ci ve všech směrech. Pouze svobodný, individuální a uvědomělý vývoj jednotlivce zaručuje 
naplnění životního smyslu a vytvoření všech lidských i mezilidských hodnot, jakož i logiku 
a v konečném důsledku též dosažení všesvětového míru. 

Rovnocennost v přístupu 

My, členové FIGU-Studiengruppe Česká republika, nejsme a nepovažujeme se za »vědoucí«, 
nýbrž v každém ohledu jen za hledající a studující, protože i my samotní se musíme učit žít, 
a učíme se tedy zacházet s vlastními myšlenkami a city a plnit si své pracovní, soukromé 
i všechny ostatní povinnosti. Nestavíme se proto ani o píď nad své bližní, nýbrž k nim hledá-
me optimální vztah založený na absolutní rovnosti, rovnocennosti, úctě a přiměřené zdržen-
livosti. Hodnotu člověka jako takového nikdy nespatřujeme v souvislosti s jeho společenským 
postavením, finanční situací, schopnostmi, vědomostmi atp., neboť hodnota každého člově-
ka zůstává jednou provždy daná a neměnná vlastní povahou jeho lidství. Každého člověka 
bereme takového, jaký je, a umíme si vážit jeho osobitých způsobů, které z principu přiroze-
ně podporujeme. To proto, že si přejeme, aby každý člověk byl, popř. se mohl stát sám sebou 
a byl s to se rozvíjet ve správné podobě, pokud k tomu nalezne cestu. Tuto cestu si člověk 
určuje sám, stejně jako si určuje sám své vlastní myšlenky a city, své mínění, své záměry, 
úmysly, intence a zkušenosti. 

 
1 Vezměte prosím v potaz vysvětlení o nesklonnosti některých překládaných pojmů: 

https://cz.figu.org/dulezite-vysvetleni-ohledne-jmen-plejadenplejaren ; FIGU-Studiengruppe ČR 

https://cz.figu.org/dulezite-vysvetleni-ohledne-jmen-plejadenplejaren
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Absence víry, kritičnost, otevřenost 

My, členové FIGU-Studiengruppe Česká republika, nejsme věřící učení FIGU ani ničeho jiné-
ho, neboť víme, že cesta ke skutečnému poznání, vědění, moudrosti a lásce vede výhradně 
a pouze skrze vlastní kritické myšlení. A to probíhá do posledního důsledku tím, že člověk vše 
analyzuje, porovnává, zvažuje a promýšlí a dochází tak v každém ohledu k vlastním a jedi-
nečným závěrům. Kritické myšlení však v žádném případě neznamená přehnanou, nezdravou 
kritičnost, rozumbradství, fanatickou zaujatost či předpojatost, neboť tyto nehodnoty brání 
spolu s náboženskou či jinou vírou v poznávání skutečnosti a pravdy skutečnosti, jakož 
i v dosahování všeho, co je hodnotné.  

Zapotřebí je tedy svobodného, otevřeného, nepředpojatého a kritického myšlení, aby byl 
člověk s to individuálním způsobem poznávat a odůvodňovat pravdu v tom či onom směru 
a aby pak mohl tuto nabytou pravdu coby efektivní hodnotu integrovat do svého každoden-
ního života a působení. A právě s takovýmto myšlením se členové FIGU-Studiengruppe Česká 
republika zaobírají všemi materiály, informacemi, vědomostmi a poznatky FIGU, učením 
»Billyho« Eduarda Alberta Meiera, jakož i mimozemšťany a duchovními (Tvořivě energetic-
kými) rovinami. To vše nemá naprosto nic společného s vírou, náboženstvím, ideologií, sek-
tářstvím, slepým zastáváním těch či oněch myšlenek, strnulostí, závislostí, podřízeností, fana-
tismem, nesvobodou atd. Všechny právě jmenované záporné vlastnosti, přístupy a tendence 
potlačuje FIGU-Studiengruppe Česká republika už v samotném zárodku (stejně jako samotné 
FIGU i všechny studijní a zemské skupiny FIGU po celém světě), protože jejich povaha je kraj-
ně primitivní, neúčelná, nepřátelská vůči životu, kultická a stagnativní a protože jejich ne-
hodnoty zotročují lidi ve vědomí, takže se stávají slabými tvory, pokud se tímto obírají. 

Teorie a praxe v dynamickém vztahu 

Na tomto místě je třeba zmínit další velmi důležitý aspekt: pro členy FIGU-Studiengruppe 
Česká republika neexistuje žádná teorie, nýbrž pouze praxe. Teorii a praxi tudíž chápeme 
jako dvě strany jedné mince. Celé naše studium je koneckonců v zásadě učením se vlastního 
života, resp. vlastní životní praxe, tedy praxe životního procesu, životních faktů, souvislostí 
a kauzálního přírodního zákona. Za pravdu tedy uznáváme především to, co nachází odezvu 
v efektivní realitě, co je možno prostřednictvím kauzálních dopadů postihnout, zakusit, pro-
žívat a uskutečňovat ve vlastním životě. Jen tak vzniká skutečné vědění a z něho plynoucí 
esence moudrosti, jakož ale i jistota, že vše je skutečně tak, jak je psáno, myšleno, cítěno 
a řečeno a jak učí »Učení Tvořivé energie« od BEAM. Cílem členů FIGU-Studiengruppe Česká 
republika je tedy hlavně učit se lépe a správně žít podle tvořivě-přírodních zákonů a přikázá-
ní. V tomto smyslu si přejeme, abychom jak my samotní, tak i naši bližní obecně – již jsou 
ochotni se Učení Tvořivé energie věnovat – lépe realizovali a utvářeli svůj každodenní život, 
své každodenní myšlenky, city a jednání. A to nikoliv jednoduše proto, abychom lépe řečnili 
a oslňovali svou zdánlivou »pokrokovostí«, »oduševnělostí«, »učeností« či »intelektuálností« 
atp. My z FIGU-Studiengruppe Česká republika – stejně jako všichni ostatní členové všech 
uskupení FIGU – nejsme žádní rozumbradové ani všeználkové, kteří se touží skvít a oslňovat 
svým zdánlivě enormním věděním. Pouze se ve vší skromnosti, avšak prosti jakékoliv poníže-
né devótnosti kulticko-náboženského ražení, snažíme plnit své povinnosti vůči vlastnímu 
životu, vůči vlastnímu vědomí, vůči vlastním myšlenkám a citům a vůči vlastnímu jednání 
a činění. 

Přitom usilujeme o to, abychom své povinnosti rozšiřovali v cíleném, uvědomělém a ustavič-
ném vývoji, jakož i ve vytváření a praktikování všech potřebných lidských a mezilidských 
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hodnot. Nicméně: za své nabyté poznatky a zkušenosti se jistojistě nestydíme a ani se nebo-
jíme je otevřeně formulovat a prezentovat na veřejnosti. Každému jednotlivému člověku má 
být zaručen přístup k pravdivým informacím Učení Tvořivé energie, aby je mohl buďto odů-
vodnit, dále zpracovat a zužitkovat, anebo zavrhnout, ať už z jakýchkoliv důvodů či možných 
předsudků a zábran. 

Odpor ke kultickým manýrám, jasnost, reálná hodnota 

Nejsme tajnůstkáři, kterým činí potěšení hrát si na tajemné a zamlčovat pravdivá fakta svým 
spolubližním. Jak již bylo zmíněno: bez výjimky každý člověk má právo na relevantní informa-
ce ve všech ohledech života, a tudíž se vyhrazujeme proti všem formám tajnůstkářství, proti 
všem formám elitářství a proti scestnému názoru, že pravda je určena jen těm či oněm »vy-
voleným« či »vybraným« atp. Z toho vyplývá, že jsme též proti všem formám »mysterióznos-
ti«, která zastírá banální pravdy a souvislosti do hávu myšlené záhadnosti, aby se tak činila 
zajímavou. Z těchto a dalších důvodů usilujeme o co největší jasnost, o co největší názornost 
a preciznost všech našich informací, překladů, textů a přednášek, aby se každý zájemce mohl 
konfrontovat s jasně vyloženými fakty a mohl se s nimi vypořádat způsobem, který je mu 
vlastní. 

Odmítání všech přežitých systémů víry a lidské stagnace 

Jak už plyne z odstavců výše, jakož i z různých dalších textů na našich webových stránkách, 
tak se naše skupina zcela a naprosto distancuje od všeho náboženského, sektářského, kultic-
kého, kostelního, modlářského, vědomí zotročujícího, modlitebního a rituálního, stejně jako 
od všeho, co jakýmkoliv způsobem souvisí s »Bohem Stvořitelem«, se všelijakými bohy, an-
děly, karmou, channelingem či vírou obecně. Stejnou měrou se též distancujeme od ohrom-
ného množství dalších bludných a paradoxních »duchovních směrů«, »duchovních učení«, 
»esoterických učení«, »ufologických učení«, »hnutí New Age« atd. Všechna tato uskupení 
a organizace atd., vycházející z bludné víry a sektářství, dnes bohužel rostou jako jedovaté 
houby po dešti a nezřídka vnášejí do mnoha oblastí života konfuzi, fantazie, sny, zbožná přá-
ní a iluze, namísto aby lidem konečně přinesly to, o co jde: skutečnost a efektivní pravdu 
skutečnosti, přírodní zákonitosti, svobodu vlastních myšlenek a citů, rozvoj, poznání ve všech 
směrech a efektivní vědomosti. Naše skupina přirozeně nepopírá, že prakticky v každém 
bludném učení existují střípky pravd a pravdivých souvislostí, jež se blyští a lákají tak nevě-
doucí a hledající lidi do ireálných tenat, avšak to nemění nic na tom, že vlastní koncepty 
a výchozí body těchto mylných učení nemají žádné opodstatnění v realitě a odpovídají dobře 
promyšleným lžím anebo právě již nastíněné chorobné fantazii či víře. Informace Univerzál-
ního svobodného zájmového společenství (FIGU), jež studuje, zužitkovává a nemisionářsky 
rozšiřuje FIGU-Studiengruppe Česká republika, jsou svojí hodnotou i původem jedinečné, 
a nedají se tedy srovnat s žádným dalším na Zemi existujícím směrem ani učením. 

Přátelství a úzká spolupráce s FIGU-Švýcarsko 

Pro FIGU-Studiengruppe Česká republika je charakteristická oficiální spolupráce se Semjase-
Silver-Star-Center ve Švýcarsku, resp. se základní a pasivní skupinou FIGU. Tuto oficiální spo-
lupráci považujeme za klíčovou pro vytvoření účelného vztahu ke Svobodnému zájmovému 
společenství, k materiálům FIGU a tedy k »Učení Tvořivé energie«, stejně jako pro pochopení 
a správné šíření všech dotyčných informací. To přirozeně také znamená, že nečiníme žádné 
rozdíly mezi »Billym« Eduardem Albertem Meierem a jím založeným spolkem FIGU. Žádné 
takové rozdíly se vpravdě nevyskytují, a tudíž neexistují, neboť BEAM spolek FIGU založil 
a do dnešního dne jej coby řádný člen základní skupiny vede a vyučuje přesně tak, jak je to 
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nezbytné a jak to bylo od začátku plánováno. Naši činnost tedy stavíme na dlouholetém 
a osobním mezilidském vztahu se společenstvím FIGU, neboť jen a pouze v tom spatřujeme 
skutečnou efektivitu, reálný přístup a garanci toho, že všechny informace FIGU budou šířeny 
a prezentovány logickým, účelným a nezfalšovaným způsobem. 

Podpora a ovládnutí německého jazyka 

FIGU-Studiengruppe Česká republika podporuje všemi dostupnými prostředky studium 
a ovládnutí německého jazyka, neboť bez této jazykové znalosti vzniká závislost na překlada-
telích a jejich pochopení a výkladu veškerých originálních textů. To však znemožňuje indivi-
duální přístup ke knihám a spisům FIGU, jejich libovolný výběr, jakož i skutečné pochopení 
a efektivní studium. K tomu přistupuje skutečnost, že mnohá vysvětlení a pojmy němčiny 
nelze rovnocenně přeložit do českého jazyka, tudíž v našem jazyce i přes veškerou snahu 
překladatelů vzniká určité oslabení originální výpovědi, jakož i případné chyby a nepřesnosti. 
Německý jazyk pochází z prastaré řeči Arjn a představuje svou celkovou hodnotou, preciz-
ností a možnostmi nejdokonalejší jazyk na této Zemi. Dále je to tak, že v češtině dosud exis-
tuje z celkového hlediska menší množství přeložených textů, neboť prostředky a možnosti 
naší skupiny prozatím nejsou velké. Čím lépe člověk zvládne německý jazyk, tím lépe, rychleji 
a efektivněji bude schopen proniknout do všech tajů a vědomostí Svobodného zájmového 
společenství. A evoluční kód, jejž BEAM vpletl do všech německých originálních textů s tema-
tikou Učení Tvořivé energie, bude podporovat a urychlovat vývoj jeho vědomí, čímž se mu 
otevřou veškeré možnosti reálného pochopení, reálného zužitkování a reálného praktikování 
všech hodnot a znalostí FIGU. (Tento kód účinkuje i tehdy, pokud člověk v důsledku nedosta-
tečných jazykových znalostí knižnímu textu zcela nerozumí, neboť zmíněný kód přímo oslo-
vuje určité oblasti podvědomí.) 

Každodenní realita, nedokonalost, chyby, vývoj, celoživotní snaha 

Závěrem je nutno znovu podotknout a dvakrát podtrhnout, že všichni lidé ve FIGU, ve FIGU-
Studiengruppe Česká republika, jakož i ve všech ostatních skupinách FIGU po celém světě 
jsou pouze lidé jako všichni ostatní, lidé, kteří dělají chyby, kteří jsou nedokonalí a kteří 
v žádném případě nejsou neomylní. Jsme však lidé, kteří usilují o svůj vývoj a o získání pokro-
kových vědomostí a moudrosti v žádoucích směrech a již se též snaží rozeznávat a odstraňo-
vat své chyby a nedostatky a pokud možno zlepšovat své vnitřní i vnější poměry. Nejsme 
světonápravci, kteří naivně usilují o změnu světa ze dne na den a pak se rozčilují a propadají 
zatrpklosti a skepsi, když zjistí, že se ona kýžená změna naprosto nedostavila. Jediné, co se 
proto snažíme napravovat, jsme my samotní, neboť výhradně skrze vlastní celoživotní nápra-
vu a relativní zdokonalení je možno začít pomýšlet na nápravu a relativní zdokonalení ja-
kýchkoliv vnějších okolností, organizací, institucí atd. To se však nikdy a nikdy nesmí a nemů-
že dít nátlakem, misionařením, přemlouváním a přesvědčováním, nýbrž výhradně a pouze 
vlastním životem, vlastním příkladem, vlastními novými způsoby a vlastním činěním a jedná-
ním. Jen a pouze tímto specifickým způsobem usilují členové FIGU-Studiengruppe Česká re-
publika o to, napravit lidi, již jsou ochotni se zapojit, a tím i svět. Vybízíme proto všechny 
zodpovědné lidi – jimž není lhostejný vývoj a další směřování všech vnitřních i vnějších spole-
čenských struktur a aspektů a kteří dosud nepropadli citům marnosti, lhostejnosti, odevzda-
nosti a apatie –, aby se zapojili. Vybízíme je, aby se s námi na tomto celoživotním procesu 
podíleli a zasadili se o to, aby se pomalu, ale jistě situace na celém světě navrátila do stavu, 
v němž nebude existovat destruktivní PŘELIDNĚNÍ. Vybízíme je, aby se zasadili o svět, v němž 
nikdo nebude muset hladovět, v němž se nebude vinou trestu smrti legálně vraždit pod pláš-
tíkem spravedlnosti a lásky; o svět, v němž se nebude víckrát mučit ani trýznit, v němž se 
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nebude válčit, dobývat, porobovat, znásilňovat ani zotročovat; o svět, v němž žádní političtí 
či nábožensko-sektářští vůdci a mocichtivci nebudou víckrát obelhávat a všemožnými způso-
by vykořisťovat lid; o svět, v němž budou všichni lidé rovnocenní a rovnoprávní, v němž bu-
dou mít šanci a dostatek prostoru pro svobodný a individuální vývoj svého vědomí, svých 
myšlenek a citů, svého činění a jednání a v němž budou mít též možnost zdravého života ve 
zdravém přírodním prostředí … 

FIGU Studiengruppe ČR 
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Definice míru a svobody 
Elisabeth Moosbruggerová, Německo 

brožura Mír a svoboda 1, duben 1997 / březen 2006 

 

 

 

 

Symbol Učení Tvořivé energie: Mír       Symbol Učení Tvořivé energie: Svoboda 

Zneužívání svobody plodí nepokoj! 

Mnohým lidem se to může jevit jako odvážné tvrzení, ale je tomu skutečně tak. Z toho důvo-
du bychom si měli pojmy mír a svoboda nejdříve přesněji definovat. Začněme se slovem svo-
boda a vezměme si k ruce na pomoc nejprve slovník, v němž nalezneme následující tři defini-
ce: 

• Stav, v němž je člověk oproštěn od určitých osobních či společenských vazeb 
nebo závazků, jež pociťuje jako nátlak či břímě, a v němž se již necítí být omezován 
ve svých rozhodnutích a podobně. 

• Možnost volně a bez zábran se pohybovat; nebýt zajatý. 

• Právo něco činit; určité (výsadní) právo, jež někomu přináleží nebo jež si bere. 
 

Všechny tyto tři definice mají své oprávnění, nicméně vyjadřují jen vnější význam svobody. 
Jelikož je však na úplně vše nutno pohlížet ze dvou stran – i mince má dvě strany –, musíme 
znát i vnitřní hodnotu tohoto pojmu. Ta vypovídá o tomto: Člověk je svobodný tehdy, když si 
uchovává svobodu naplňovat svá určení, úkoly a závazky. To jinými slovy znamená, že člověk 
je svobodný tehdy, zabývá-li se jen těmi ideami, myšlenkami a pocity, které jej neodrazují od 
jeho určení, úkolů a závazků. Při tom se zajisté může přihodit, že jeho svoboda pohybovat se 
ve vnějším světě bude omezena. Jelikož však vše vyrůstá zevnitř ven, musejí se z nitra nave-
nek rozvinout i svoboda a mír, přičemž tento růst podporují vnější vlivy. Zamysli se, čtenáři, 
jen nad květinou: Rozvíjí se z nepatrného semínka; voda, země, světlo a teplo ji podporují 
v klíčení a růstu. 

Jako další příklad nám poslouží člověk, který je po těžké nehodě připoután na invalidní vozík 
a už se nikdy nemůže pohybovat bez cizí pomoci. Pakliže se vyrovná se svým těžkým osudem 
a dá svému životu nový smysl, potom si v rámci ustavičného učebního procesu vypracuje 
niterní svobodu, ačkoliv ve vnějším ohledu zůstane postiženým. 

Teprve tehdy, když bude člověk svým idejím, myšlenkám a pocitům ponechávat svobodu 
v tom smyslu, aby zůstávaly věrné jeho úkolům, závazkům a životním okolnostem, bude se 
v něm rozprostírat mír. Díky jeho věrnosti poroste též jeho niterní síla a bude jej okřidlovat 
k netušeným výkonům. Ovšem tento proces je boj; boj s vlastním vnitřním »bastardem«, jak 
to označuje lidový jazyk. Tento »bastard« se projevuje v podobě emocí, žádostivostí, neřestí, 
pohodlnosti a ostatních zlých špatností, které na tomto světě sídlí. 
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Hovoří-li člověk o tom, že by chtěl být svobodný, pak tím v podstatě míní jen útěk od svých 
úkolů, závazků a nátlaku všeho druhu. Tedy to, co slovník uvádí jako první definici svobody. 
Tím však mír může být zničen, jelikož člověk nedokončí své závazky a určení, na něž přistou-
pil, ale ukončí a zmaří je vprostřed jejich růstu. 

Tím se dostáváme k pojmu mír. I v tomto případě se nejprve podívejme do slovníku: 

1. Smluvně zajištěný vztah vnitrostátního a mezistátního soužití, které probíhá 
v klidu a bezpečnosti. 

2. Stav svornosti, harmonie; nerušený klid. 

Také u pojmu mír musíme zohlednit jeho vnější i vnitřní hodnotu. Mír ve vnějším prostředí 
může nastat jen tehdy, vládne-li i v nitru člověka. Míru ve svém nitru však může člověk do-
sáhnout jen na základě poznání pravdy, neboť pravda osvobozuje a vytváří trvalý mír. Tento 
mír zahrnuje plnění určení, úkolů a závazků, které si člověk sám zvolil a uložil. 

Jako příklad nám poslouží manželský pár, jenž se rozhodl mít děti. Tímto rozhodnutím přijali 
rodiče celoživotní závazek – totiž starat se o blaho svých dětí. Tohoto závazku se nemohou 
jednoduše zbavit jen proto, že se ve vnějším světě vlivem všelijakých okolností cítí být ne-
svobodní. Tento závazek žel lidé v dnešní době stále více odsunují. Např. matky jdou raději 
pracovat a přenechávají výchovu svých dětí třetím osobám. Když ženy musejí přispívat k ži-
votnímu zaopatření rodiny, tak jiná možnost neexistuje, ale když jim jde jen o takzvanou se-
berealizaci, tak jednají jenom z čirého egoismu. 

Egoismus je však jednou z největších špatností našeho světa. Tyto špatnosti, z nichž těch nej-
horších je sedmasedmdesát, představují v člověku primitivní síly. Chce-li žít člověk v míru 
a svobodě, musí je dostat pod svou kontrolu. To ovšem dokáže jen tehdy, bude-li používat 
svůj rozum a svou chápavost. Proto se musí bez ustání učit ze všeho, s čím se bude setkávat 
ve svém nitru i ve vnějším světě. Tímto způsobem také rozpozná, že se musí rozloučit se 
špatnými zvyklostmi a chybnými způsoby myšlení, aby neuvázl ve vývoji na místě a netočil se 
v kruhu. Existují dva moudré výroky: »Když pustíš, budeš mít obě ruce volné« a »vždy, když 
se zřekneš, velmi získáš«. Chce-li se člověk vypořádat s nějakou špatností, tak se musí cvičit 
v tom, aby se takto zříkával. A tak musí nalézat vhodné prostředky a metody, které mu to 
budou umožňovat. Na těchto cvičeních je pozitivní to, že člověk získává nové poznatky, které 
jej budou posouvat dál v jeho vývoji a vést k růstu jeho chápavosti a rozumu. Pomocí těchto 
dvou atributů pak člověk bude moci překonávat jednu špatnost za druhou. 

Chce-li v sobě člověk vytvořit svobodu a mír, pak se musí nejprve rozhodnout pro to, co je 
mu často nepohodlné, a zabývat se tím, aby v procesu učení se a procesu zpracovávání do-
sáhl vytoužených hodnot. To znamená, aby bojoval s vlastním vnitřním »bastardem«, neboť 
jinak nebude možno svobodu ani mír uskutečnit. Sám mír je rovněž podmíněn tím, že člověk 
rozpozná pravdu a že povede svůj život na jejím základě. Právě v tomto bodě však lidé 
na Zemi pokulhávají, neboť zpravidla pravdu slyšet nechtějí, natož aby podle ní žili. Stěží exis-
tuje nějaký člověk, který ve svém nejhlubším nitru netouží po míru a lásce; vždyť jsou to 
hodnoty, které patří k pravému lidství. Ale právě: Bez uznání skutečné pravdy zůstává tato 
touha jen zbožným přáním. 

Avšak jak má lidstvo nalézt pravdu, když jej oslepují různorodá bludná učení, jež existují 
na této planetě? 

Pozemské lidstvo žije se svými bludnými učeními a špatnostmi s nimi spjatými ve všech mož-
ných oblastech. Ty nejhorší zlé špatnosti uvedu na tomto místě a je jejich sedmdesát sedm: 
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Kurevnictví, vysoké oči (velikášstí, touha po renomé), falešný jazyk, krvavé ruce, zlý úskok, 
křepké nohy (zbabělost), činění újmy, podněcování hádek, nekázeň, msta, nenávist, zloději-
na, řeč úlisná, porušení svazku, nečistota, nepořádnost, lhaní, sektářství, žárlivost, sadismus, 
bezuzdnost, válčení, mocichtivost, lačnost zisku, lakota, velikášství, panovačnost, egoismus, 
otroctví, mučení, souzení, týrání, rozbroje, zlé řeči, nesamostatnost, pasáctví, andělíčkářství2, 
podloudné nabytí dědictví, spory o dědictví, neslušný jazyk, skákání do řeči, páchání ostudy, 
zraňování cti, pomíjení respektu, neúcta, věřícnost, modloslužebnictví, sloužení bohu, slou-
žení kultům, obětování, slepá závislost, lačnost, mrzkost, žádostivost (mánie), pomluva, se-
belítost, útrpnost, lhostejnost, svévole, nedbalost, lehkovážnost, zlá tužba, zlé jednání, bez-
citnost, nevědomost, nevychovanost, nemoudrost, nepravdivost, mrzačení, drancování mrt-
vých, rouhačství, rabování, šíření falešného učení, slabost, lenost, zaříkávání mrtvých, nevěr-
nost. (Převzato z knihy OM, kánon 29, verše 45–121 – vydáno ve FIGU v nakladatelství Věku 
Vodnáře Svobodného zájmového společenství (FIGU); dostupné pouze v němčině.) 

Mnoho z těchto nehodnot však lidé ani nerozpoznávají jako špatnosti, jelikož se zahnízdily 
v jejich myšlení, cítění a jednání ve formě zvyklosti. Mimoto se mnozí lidé přeceňují, mylně 
se domnívají, že jsou vševědoucí, velcí a chytří a pošlapávají, zatracují a ničí vše, co jim nepa-
suje do jejich vlastního schématu myšlení. 

Samozřejmě že špatnosti ani jiné chybné vývoje nelze odstranit ze dne na den – to se rozumí 
samo sebou. Je ovšem nutno je tvrdě a otevřenými slovy pojmenovávat, aby se v otupělém 
myšlení lidstva něco pohnulo kupředu. Lenivost, malátnost, pohodlnost, materialismus 
a mnoho dalších lidských vlastností zavaluje vše jako proud lávy, který nemilosrdně pohřbívá 
každou novou květinku. 

Snahy mírových hnutí se tomuto obrazu podobají. Ve svých akcích jsou totiž pozitivně zvrhlé. 
Z toho důvodu ani nevidí, co je nutné změnit dříve, než bude možno uskutečnit mírový cíl. 

Několik vět od Billyho Eduarda Alberta Meiera z jeho knihy »Úvod do meditace« vystihuje 
jádro věci (vydáno v nakladatelství Věku Vodnáře Svobodného zájmového společenství (FI-
GU); vydání v češtině v roce 2024): »Mír se však také nedá vynutit masovými demonstracemi, 
neboť není nutné posílit pouze pocit sounáležitosti národů, ale i vědomí sounáležitosti lidí 
jako lidských bytostí. Toto vědomí sounáležitosti, které je pro celosvětový mír bezpodmíneč-
ně nutné, si musí každý člověk zniternit a musí jej také prožívat ve vztahu ke všem ostatním 
lidem na naší planetě. Toto vědomí toho, že všichni lidé jsou začleněni do týchž Tvořivých 
zákonů a že disponují týmiž, Tvořivě danými, právy, nelze přivodit slovy, neboť vyrůstá pouze 
z niterního míru a niterního poznání toho, že všichni lidé sledují společný cíl, k jehož dosažení 
je podstatný každý jednotlivec.« 

Pokračovaní – celá brožura ke stažení 

 

 

 

 

 
2 Andělíčkářka posílala nechtěné nenarozené děti k andělům (způsobila potrat); tomuto řemeslu se věnovaly nejvíce kořenářky a 

vysloužilé porodní báby; pozn. překl. 

https://cz.figu.org/files/downloads/Definice%20m%C3%ADru%20a%20svobody.pdf
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Obrovské lži vrchnostářů, bankéřů, ekonomů a »ekonomic-
kých expertů« vedou spolu s křiklavou naivitou a bezmyš-

lenkovitostí lidových mas k totálnímu dozorování a vyvlast-
nění – hororové vize se stávají skutečností. 

Mariann Uehlingerová, Švýcarsko 

FIGU Zeitzeichen (Znaky doby) č. 4, červen 2015, překlad z němčiny FIGU SG ČR 

 

»Boj proti hotovosti započal« (Michael Rasch, Neue Zürcher Zeitung, 22. 5. 2015); »Trojský 
kůň – přímý útok na ›vyloženou svobodu‹«, »Dozorčí stát na číhané: Občan začíná být se 
svými financemi průhledný« (Ramin Peymani), »Mince a peněžní bankovky jsou přežitek« 
(Peter Bofinger), »Hotovost potřebuje už jen Tvoje babička a bankovní lupič« (slogan švéd-
ského odpůrce hotovosti), »Ekonomové požadují zrušení finanční hotovosti« (Börse aktuell); 
»Záporný úrok charakterizuje pomatený svět« (Michael Rasch, Neue Zürcher Zeitung, 29. 5. 
2015). Takovéto a podobné hlavní titulky tištěných a internetových novin poukazují odmíta-
vě nebo přijímavě na tvrdé a bezohledné úmysly vrchnostářů, bankéřů, ekonomů a takzva-
ných »ekonomických expertů« (něm. »Wirtschaftsweisen«, doslova »ekonomičtí mudrci«) – 
jak pošetilé je toto označení –, kteří chtějí lidu pokryteckými a nekalými prostředky odebrat 
nejoblíbenější platební prostředek, totiž finanční hotovost, učinit z lidí skleněné a zmanipu-
lované občany a nakonec je i vyvlastnit. 

Manfred Petritsch alias »freeman«, který sám působil v oblasti finančnictví a investičního 
bankovnictví, vzdělává nyní na svém nanejvýš zajímavém blogu »Alles Schall und Rauch« 
(»Všechno je prázdný dým«) čtenáře o intrikách »lichvářské elity« a psal již koncem roku 
2011 pod titulem »Monti will Italien in eine bargeldlose Gesellschaft verwandeln« (»Monti3 
chce proměnit Itálii ve společnost bez hotovosti«) o nebezpečích a hromadění dluhů plynou-
cích z činnosti bank a z používání kreditních karet. 

(Viz http://alles-schallundrauch.blogspot.de/search?q=Bargeld) 

18. dubna 2014, při 585. oficiálním kontaktu, hovořil »Billy« Eduard Albert Meier (BEAM) 
s Jschwisch Ptaah mimo jiné o plíživém rušení peněžní hotovosti a o snaze docílit totálního 
dozoru nad pozemskými lidmi. Oba tito pánové mohli o této věci bývali hovořit již mnohem 
dříve, neboť znají budoucnost a vědí, jaká úděsná bída nás pozemšťany zasáhne, pokud ko-
nečně neprohlédneme záměry a intriky takzvané »hospodářské elity«, mocipánů, vládců 
a jejich »slouhů a pochopů« a nezpůsobíme jim neslavný konec. Zatímco v dřívějších dobách 
byly tyto výpovědi pouze proroctvím, jehož důsledky bylo možno ještě změnit správným 
myšlením a jednáním, proměňují se nyní čím dál tím více v předpovědi. (V této souvislosti viz 
také texty »Henochova proroctví«, »Předpovědi proroků Jeremiáše a Eliáše«, »Co je třeba 
obsáhle prorokovat a předpovědět pro třetí tisíciletí …«, »Varování všem vládám Evropy!« 
(1958); tyto a další dokumenty jsou dostupné na internetových stránkách FIGU, většinou 
ve formátu PDF v sekci »Download«. V češtině na stránkách FIGU Studiengruppe ČR, 
https://cz.figu.org) Slova Billyho a Ptaah byla zveřejněna v Mimořádném bulletinu FIGU č. 79 
z července 2014, avšak k jejich zdůraznění mají být na tomto místě zopakována: 

 
3 Mario Monti (* 19. března 1943 Varese) je italský ekonom a politik, od listopadu 2011 do dubna 2013 

předseda vlády Itálie. V letech 1995–2004 byl evropským komisařem; pozn. překl. 

https://www.figu.org/ch/files/downloads/zeitzeichen/figu_zeitzeichen_04.pdf
https://cz.figu.org/
http://alles-schallundrauch.blogspot.de/search?q=Bargeld
https://cz.figu.org/files/downloads/215.%20kontakt.pdf
https://cz.figu.org/co-je-treba-obsahle-prorokovat-predpovedet-pro-treti-tisicileti
https://cz.figu.org/co-je-treba-obsahle-prorokovat-predpovedet-pro-treti-tisicileti
https://cz.figu.org/files/downloads/Varovani%20vsem%20vladam%20Evropy%20(A4).pdf
https://cz.figu.org/
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Billy   ... Mám ale ještě jinou otázku, a sice ohledně kreditních karet, jež jsou používány stále 
častěji. Může to být tak, že jsou tyto karty cestou k tomu, aby nakonec peněžní hotovost zcela 
vymizela z oficiálního oběhu? Tím mám na mysli, že peníze budou zrušeny a vznikne nějaká 
bezpeněžní forma, jakou máte u vás? Spíše se mi ale zdá, jako by se důkladně pracovalo 
na tom, aby peníze existovaly už jen v bankách a aby tímto způsobem mohli být lidé totálně 
kontrolováni ve věci své finanční hotovosti, svého jmění a majetku. 

Ptaah   Vystihuješ celou tuto věc v souladu se skutečností, a to dříve než se o ní oficiálně něco 
proslechne, neboť banky a mocní finančníci různých států pracují tajně přesně na tomto. Tím-
to způsobem mají být pozemšťané vposled totalitářsky kontrolováni až po nejmenší peníz i po 
stránce daní, přičemž mají být stále více finančně vykořisťováni povinnými odvody. V celé této 
věci tedy nejde o to vytvořit systém bez peněžních prostředků, nýbrž ve skutečnosti jen o na-
stolení totální kontroly pozemšťanů po stránce jejich peněz, jmění, majetku a vlastnictví. 
O takovouto totální kontrolu, jakož i o totální dozorování každého člověka, usiluje zvláště EU. 

Billy   Již od 60. let 20. století je ohlášen kontrolní čip, který má být voperován každému člo-
věku a který pak bude obsahovat všechna data o jeho narození a chorobách i data životní 
a sociální atd., aby byl totalitářsky monitorován a aby bylo možno na centimetr přesně zjistit, 
kde se právě nalézá. V jistých případech se přece již takto postupuje v případě psů a koček, 
a rovněž i v případě ostatních domácích zvířat, ba dokonce zvířat divokých. Nakonec přijde 
ještě ta poslední hororová vize mentálního dozoru a mentální kontroly, na jejímž základě bu-
dou tedy kontrolovány i myšlenky a pocity lidí, jakož i jejich žádostivosti, potřeby, přání, jed-
nání, činy a způsoby chování. A zajde-li to skutečně tak daleko, tedy tato mentální kontrola – 
jak to právě od 60. let, ba dokonce od nepaměti dokládají jisté vize budoucnosti –, tak budou 
lidé přičiněním vládních mocipánů zcela zbaveni své osobní svobody. A vskutku již dlouhou 
dobu nasvědčují mnohé věci tomu, že se bude vše vyvíjet k naplnění těchto vizí. Podívám-li se 
na EU, tak ta provádí již od doby svého počátku diktátorská opatření a metody k potlačování 
demokracie, jimiž si státovládci podvolují úhrnem veškerý politický, společenský i kulturní 
život podle vůdcovských principů, jež byly vlastní diktátorům, jako byl Hitler, Stalin, Sadám 
Husajn, Ceaușescu atd., přičemž úplně vše násilně reglementují. 

Ptaah   Dosud situace nezašla tak daleko, avšak máš pravdu v tom, že se celkový vývoj v ob-
lastech totalitářské kontroly, dozorování a utiskování pozemšťanů pohybuje tímto směrem, 
jak to vysvětlují stará proroctví. 

Samozřejmě že se totální dohled neuskuteční ze dne na den, ale je v běhu desetiletí, v dlou-
hodobé perspektivě, postupně plánován, třebaže se naivním osobám jeví, jako by byly tako-
vé věci kompletně nové. Čeho si lidé často nevšímají nebo co negují, je skutečnost, že vlivem 
kauzálního zákona vše vzájemně souvisí. Vše, co se ve Vesmíru pohybuje – a ono se v něm 
pohybuje vše –, má vliv na všechno ostatní a jedno ví o všem ostatním (viz také knihu »Exis-
tující život ve Vesmíru«, Billy, FIGU, Nakladatelství Věku Vodnáře; k roku 2024 dostupné 
pouze v němčině). 

Již po tisíciletí se stále znovu hledají prostředky a cesty k tomu, aby mohl být prostý lid mani-
pulován a činěn povolným. Nyní, na počátku 21. století, se zdá, že jistí zabednění politici 
a »ekonomičtí experti« (jako např. Peter Bofinger, který dostal od Ramina Peymaniho »zá-
chodové víko« za svůj návrh, že by měla být zrušena hotovost) nalezli jednu takovouto cestu 
v podobě záporných úroků, zejména se jedná o činitele v diktatuře EU a jejich vazaly, švýcar-
skou vládu a prounijní turboprogresivisty, nikoliv o lid! SNB (Švýcarská národní banka) a cen-
trální banky chtějí »danit« peníze přes záporné úroky. Ty lze ovšem vybírat jen ze zůstatků 
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na bankovním účtu. Říká se tedy: »Peníze (v hotovosti) musejí zmizet!« Hurá kupředu 
až do stadia skleněného občana. 

Uvažovali jste už o tom, co by pro Vás znamenalo, kdybyste už neměli v peněžence malou 
hotovost a peněžní bankovky? Kdybyste měli už jen jednu nebo několik kreditních karet, 
jimiž byste museli provádět veškeré platby? Jaké by to pro Vás bylo, kdyby Vás zatkla policie 
a prohledávala Váš byt nebo dům, protože jste předtím chtěli zaplatit nějaký větší obnos 
v hotovosti? Mnozí z vás, kteří jsou krátkozrací, budou teď patrně krčit rameny a myslet si: 
»No a co? Vždy to je mi jedno, já beztak nemám žádné peníze. Navíc je to takto mnohem 
jednodušší a pak mi ani nemůže být nic ukradeno – stát o mě přece ví tak jako tak všechno.« 
Samozřejmě že může být tímto způsobem ztížena práce organizovanému zločinu a také praní 
špinavých peněz, ale kdo se domnívá, že by korupční režimy a mafiánské organizace nenašly 
prostředky a cestu k tomu, jak své ilegálně nabyté majetkové hodnoty vpravit do legálního 
finančního a hospodářského koloběhu, ten se jistě mýlí. A navíc: Má být těmto (pro stát) 
nepopiratelným výhodám skutečně přikládána větší váha než naší individuální svobodě? 

Projděte si, prosím, v hlavě některé úkony, které provádíte vždy s pomocí hotovosti. Jak bys-
te například dali svému novinovému poslíčkovi na konci roku v budoucnu »spropitné«? Udě-
láte převod, aby mohl být zdaněn? Jak budete řešit pravidelnou finanční podporu, kterou 
budete chtít dávat své vnučce a/nebo svému vnukovi nebo komukoliv jinému, koho máte 
rádi, jako např. své milované či svému milovanému? Jak objasníte státní pokladně, že se 
v tomto případě nejedná o zaměstnanecký poměr, který je povinné hlásit, ale o vznešené 
podpůrné gesto? Chcete mít skutečně povinnost stále zdůvodňovat státu, proč vydáváte 
peníze za to či ono? A navíc je velmi důležité toto: Už jste přemýšleli o tom, jak byste platili 
při výpadku proudu? (V této souvislosti je zajímavá kniha »Blackout – Zítra bude pozdě«, 
jedná se o technothriller od Marca Elsberga4.) 

A jak je to se zlatem? Bylo by i ono zakázáno jako platební prostředek? A co šperky a ostatní 
takzvané cennosti? Měli byste vůbec ještě chuť spořit peníze, kdybyste byli daněni už jen 
zápornými úroky a ostatními odvody? A jak se věci mají s nuceným vyvlastňováním, když 
bude stát se svou obrovskou hromadou dluhů potřebovat peníze a když si k jejich částečné-
mu umoření vyhlédne Vás? Nebo když bude chtít obec ve Vašem bytě nebo domě ubytovat 
uprchlíky? Máte dobrý pocit z představy, že se ve Vašem domě bude roztahovat desetičlenná 
rodina běženců a že Vám to bude kompenzováno tím – pokud vůbec –, že budete mít k dis-
pozici zatuchlý sklípek? To, co se děje ve Švédsku, je zajímavé a úděsné současně, a můžete 
si o tom přečíst pod tímto odkazem:  

http://www.pi-news.net/2014/04/schweden-zwangsenteignung-von-eigentumsimmobilien-
fuer-asylanten/ (Článek s obdobnou tematikou dostupný i na českém internetu, viz:  

https://necenzurovanapravda.cz/2022/06/svedsko-chce-zavest-moznost-vyvlastnovani-
rodinnych-domu-ve-prospech-obohacovacu/; pozn. překl.)  

(Naštěstí máme ve Švýcarsku částečnou demokracii; a tak velmi doufám, že rozumní, soudní 
a prozíravěji myslící voliči svými hlasy těmto excesům Švýcarské národní banky a státu za-
brání.) 

Co dalšího přijde, až bude stát vykonávat vrchní dozor nad našimi financemi? Bude chtít 
mít takový dozor i nad našimi myšlenkami, pocity a jednáními? Kreditní i jiné karty jsou již 

 
4 Dostupné i v českém jazyce, viz https://www.databazeknih.cz/knihy/blackout-zitra-bude-pozde-324894; 

pozn. překl. 

http://www.pi-news.net/2014/04/schweden-zwangsenteignung-von-eigentumsimmobilien-fuer-asylanten/
http://www.pi-news.net/2014/04/schweden-zwangsenteignung-von-eigentumsimmobilien-fuer-asylanten/
https://necenzurovanapravda.cz/2022/06/svedsko-chce-zavest-moznost-vyvlastnovani-rodinnych-domu-ve-prospech-obohacovacu/
https://necenzurovanapravda.cz/2022/06/svedsko-chce-zavest-moznost-vyvlastnovani-rodinnych-domu-ve-prospech-obohacovacu/
https://www.databazeknih.cz/knihy/blackout-zitra-bude-pozde-324894
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opatřeny technologií RFID (Radio Frequency Identifikation = identifikace pomocí elektro-
magnetických vln). Je možné nás lokalizovat přes náš smartphone / mobilní telefon. Budou 
mít tedy lidé z moci diktatury (EU) v hlavě čip RFID? Vrchnostáři pak budou určovat, co si 
budete myslet, s kým se budete stýkat, jakou profesi budete vykonávat, s kým se sezdáte 
a co budete dělat či nedělat. To je hororová vize. (Viz i výňatek z kontaktu 512 uveřejněný 
v mimořádném bulletinu FIGU č. 60: https://www.figu.org/ch/verein/periodika/sonder-
bulletin/2011; v češtině tentýž výňatek zde: https://cz.figu.org/televizni-pocitacova-
internetova-technika) 

Již v Bulletinu FIGU č. 2 z května 1995 (!) píše »Billy« Eduard Albert Meier, BEAM, pod titu-
lem »Dozorovací systémy« mimo jiné následující: 

... Vyvinutím dozorovacího systému DSP Američany byl učiněn i první krok k uskutečnění ho-
rorové vize budoucnosti, v níž pozemšťané podléhají totální kontrole. Tato vize vyjadřuje, 
že pozemšťané brzy nebudou moci udělat už ani krok, aniž by byli pozorováni a kontrolováni 
všeobsáhlým dozorovacím systémem, přičemž lidem bude implantován kódový čip, který bu-
de umožňovat totální kontrolu, takže člověk již v žádném ohledu nebude moci být nepozoro-
ván a nekontrolován, dokonce ani při svých nejsoukromějších a nejintimnějších činnostech. 
Ona vize vyjevuje, že toto všeobsáhlé monitorovací, resp. dozorovací ústředí se má nalézat 
v Evropě, a sice v Bruselu, a má být vedeno a řízeno Unií Evropy (Evropskou unií), jak se dnes 
nazývá, přičemž tato Unie rovněž tajně plánuje zřídit jakousi formu diktatury, z níž pak bude-
te vyplývat totální dozor nad občany. – To je hororová vize, jež se začíná stále více uskuteč-
ňovat a kterou dokáže rozpoznat každý, kdo ještě pozoruje svět otevřenýma očima. Jedná se 
ale též o hororovou vizi, která ohlašuje »Nový světový řád«, k němuž se od nepaměti pojí pro-
roctví, že bude vykonávat obrovskou moc »zvíře s číslem 666«. To je proroctví a vize, o níž 
zamýšlím v přípustné, obhajitelné podobě referovat a něco povědět v Bulletinu FIGU, kromě 
mnoha jiných důležitých věcí, o nichž by měli být pozemšťané zpraveni. 

Pokud Vás to, co bylo výše řečeno a co si jinak sami dokážete představit, stále ještě netrápí, 
anebo s tím – v tom horším případě – dokonce souhlasíte, tak bude smysluplné, abych se 
ještě jednou zmínila o svobodě a jejím faktickém významu. Svoboda neznamená pouze to, 
že si může člověk bez nátlaku vybrat mezi různými možnostmi, činit svá rozhodnutí a že není 
zajatý atd., neboť svoboda je stavem vědomí. Pravá svoboda značí, že je člověk nezávislý 
na zatěžujících věcech, ať na tělesné nebo psychické úrovni, ale že je také oproštěn od tlaků 
a nutkání ze své vlastní i cizí strany. Ke svobodě patří mimo jiné i možnost požívat svobody 
sebeurčení a možnost využívat svobodu, rozum a zdravý úsudek, atd. Pravá svoboda je svo-
boda vnitřní, která patří k mentálnímu bloku člověka (mentální blok = vědomí, myšlenky, 
pocity a psychika). Jinými slovy to znamená, že si člověk svými myšlenkami, z nich plynoucími 
pocity a svojí psychikou buduje a živí svoji vědomní svobodu. To, že člověk následuje zákony 
a doporučení lidství, mu umožňuje snášet ohrožující nebo jednoduše nepříjemné poměry 
a stavy a činit z nich pro sebe to nejlepší, aniž by propadal zoufalství. Bude-li však člověku 
do hlavy implantován čip, jímž budou přeřizovány jeho vlastní myšlenky, tak bude stagno-
vat v evoluci svého vědomí – stane se loutkou diktatury. Chcete to? 

Mocipáni a vládci jsou velmi chytří. Se škodolibým smíchem nestoudně využívají ve svůj pro-
spěch radost lidí z inovací a techniky, jejich pud hrát si a bádat, avšak i jejich věrské bludy, 
víru v autority, potřebu závislosti, to, že závidějí druhým výhody a úspěchy, ale i zvrácené 
nadšení do plození potomstva, uštvanost a vybičovanost, neochotu se učit, lenost myslet, 
zapomnětlivost, hloupost, lhostejnost, naivitu, pohodlnost a latentní autismus, především 
u mladší generace. – A proto dosahují svého cíle, jemuž jsou z pohledu »normálních« po-

https://www.figu.org/ch/verein/periodika/sonder-bulletin/2011
https://www.figu.org/ch/verein/periodika/sonder-bulletin/2011
https://cz.figu.org/televizni-pocitacova-internetova-technika
https://cz.figu.org/televizni-pocitacova-internetova-technika
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zemšťanů nebezpečně blízko. Dámy a pánové na vrcholných pozicích a všichni ostatní lidé 
téhož nebo podobného ražení trpí již od nepamětna týmiž příznaky: Jsou částečně choří ve 
svém vědomí, nedrží se Tvořivých zákonů a »přikázání« (»přikázání« = doporučení), pranic se 
nestarají o spravedlnost a vykládají si etiku podle svého vlastního zkaženého nebo falešně 
humánního smýšlení. Takovíto lidé jsou buď naprosto naivní a jaksi hloupí, anebo jsou to 
bezcitní a nesoucitní psychopaté rozdílného stupně. Mají-li před očima nějaký cíl, tak jej sle-
dují, ať to ostatní stojí, co to stojí. Dotyční však nejsou jen bezcitní, nesoucitní, nebojácní, 
nebázliví a bezohlední, ale také nadmíru bystří, šarmantní, poutaví a vybavení mimořád-
nou myslivostí (viz Mimořádný bulletin FIGU č. 72 a v něm obsažený článek od Billyho »Na 
čem lze rozpoznat člověka jako psychopata«). 

Následující výpověď Ptaah z 567. oficiálního kontaktu z 6. července 2013 poukazuje na »uš-
lechtilý« charakter mnohých příjemců sugestivních impulzů, jakož i na dychtivost po moci a 
po ničení v řadách vládnoucích činitelů a také armádních mocipánů, a proto bych ji měla 
uvést, abych podepřela svá slova. (O všem, co bylo v tomto ohledu probíráno, se můžete 
dočíst v Bulletinu FIGU č. 83.) 

Ptaah   Vše, co jsi pověděl, je správné; a žel je tomu vskutku tak, že pozemšťané stále tíhnou 
k tomu, aby vše využívali za účelem moci, sužování druhých a ničení atd. Všem těm, kteří od 
nás dostávali za účelem vývoje a pokroku sugestivní impulzy, jsme v každém jednotlivém pří-
padě vysílali také impulzy, jež se zaměřovaly na mírové využívání všech nových vývojů, avšak 
vládnoucí představitelé, držitelé vojenské moci a další mocné síly působily proti tomu. A ba-
datelé, vědci, vynálezci a vývojáři se žel těmito dotyčnými stále nechávali zaslepit, a tudíž z 
mnohých věcí, jež jsme pro blaho pozemského lidstva vysílali na úrovni nevědomých suges-
tivních impulzů vývoje a pokroku do lidí badatelsky, vědecky a vývojově schopných, byly na-
konec ve velmi četných případech vytvořeny jen věci přinášející smrt a destrukci. A tak se to 
odehrávalo ve vztahu k veškeré technice všeho druhu, k fyzice, chemii, lékařství a všem ostat-
ním vědním oborům. Ve skutečnosti by poznatky – které pozemšťané získávali v posledních 
170 letech, a vývoje ve všech disciplínách, k nimž v tomto časovém údobí dospívali – byly do-
sahovány až v prvých staletích třetího tisíciletí, kdybychom jim svými sugestivními impulzy 
nepomáhali k vývoji a pokroku. Všichni výzkumníci, vědci a vývojáři, kteří byli začleněni do 
našich sugestivních impulzů, byli ale žel buď zkorumpovaní, ziskuchtiví, naivní, nebo po strán-
ce svého sebevědomí tak slabí, že se podvolovali požadavkům mocných. Je ovšem nutno rov-
něž říci, že různí z nich byli ze strany vládnoucích činitelů, mocipánů a zločinných živlů uváděni 
pod tlak, zatímco jiní se jednoduše báli o svůj život, a proto byli vládnoucím představitelům a 
vojákům atd. po vůli. 

V souvislosti s technikou je hodno zmínky – což vyplývá už z výše uvedené výpovědi Ptaah –, 
že to byli Plejaren, kteří během minulých 170 let (od roku 1844) poskytovali pozemským ba-
datelům, vědcům, vynálezcům a vývojářům nápomoc v podobě sugestivních impulzů, aby 
enormně urychlili celý vývoj. (Při 585. oficiálním kontaktu z 18. dubna 2014 vysvětluje Ptaah, 
proč Plejaren vybraným vědcům poskytovali svými přístroji ony hypnotické vývojové impulzy. 
/Celý text si můžete přečíst v Mimořádném bulletinu FIGU č. 79 z července 2014./) Bez těch-
to nevědomých sugestivních impulzů vývoje a pokroku by byli pozemští lidé stále ještě bez 
elektroniky, bez jaderné energie a bez dobrého lékařství, školního vzdělání atd. – a také bez 
dnes existujícího nebezpečí, že budou podléhat totálnímu elektronickému dozoru. (Přitom 
musí být řečeno, že dozorování, udavačství a nehorázné hanebnosti ze strany katolické 
církve během inkvizice – která trvá od počátku 13. století dodnes – jsou zatím po stránce 
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zhoubnosti, zlovolnosti, brutality a hanebnosti dalece překonány jen IS, tedy »Islamistickým 
státem«.) 

Vše má vždy dvě stránky, jednu pozitivní a jednu negativní, to jest vše může být vždy využí-
váno jak pozitivně, tak negativně. Když se zvrhne něco pozitivního, je to právě tak negativní, 
jako když se zvrhne něco negativního. Jako se auto stává vražedným nástrojem až tehdy, 
když jím řidič nebo řidička přejede a zabije člověka, tak se počítač připojený k sítí stává škod-
livým nástrojem teprve na základě programů, které vytvoří, nahrají do počítače a spustí 
chybně myslící a ničemní lidé. Jsou to vždy sami lidé se svým zvráceným myšlením, kteří 
zneužijí nějakou techniku – technika se sama od sebe nezneužije.  

Jak je vůbec možné, že mohla situace zajít tak daleko, že dokonce i noviny Neue Zürcher Zei-
tung (NZZ) 29. května 2015 ve své rubrice »Burzy a trhy« hovoří v článku a v samotném textu 
od Michaela Rasche (burzovní šéf NZZ) s titulem »Záporný úrok charakterizuje pomatený 
svět«, s podtitulem »Velké pochybnosti o zákazu peněžní hotovosti a ideách k jejímu zdaně-
ní« o finanční represi a udivujících, podivných úvahách? 

Na koho nebo na co mohou pozemšťané odsunout odpovědnost za to, co k nim nyní přichá-
zí? Na Boha? Nebo na náhodu, kterou vědci tak milují? V žádném případě. Vše, co se odehrá-
vá, musejí lidé připsat sami sobě. Za předpokladu, že by počet obyvatelstva na Zemi odpoví-
dal ve skutečnosti její míře a činil 529 miliónů lidí (stav pozemské populace k datu 31. 12. 
2014 (00:00): 8 532 048 007 lidí, aktualizace FIGU SG ČR k datu 31. 12. 2023 (00:00): 9 446 
218 012 lidí): Napadlo by pak někoho sužovat své spolubližní, mučit je, podřezávat jim krk, 
okrádat je o jejich jmění a majetek? A chtěl by je pak někdo totálně dozorovat a manipulo-
vat? To stěží. Všechny zlořády tedy v zásadě vyplývají z naší nezměrné přelidněnosti 
a z hlouposti lidí, kteří ji neomezují a nepřiklánějí se k Tvořivým zákonům a doporučením. 
Člověk sám a osobně vytváří příčiny svého stavu a zdraví, neboť nakonec se vše naplňuje 
na základě kauzality, to jest na základě Tvořivě-přírodního zákona o příčině a následku. 
Kauzalita nepředstavuje v žádném případě produkt náhody, ale zákon příčiny a následku, což 
znamená, že se z nějaké příčiny odvíjejí sousledné průběhy, jež se souvisle pojí dohromady, 
a stávají se tedy spojitostí (případně shodou okolností; pozn. překl.), která se následně formu-
je v následek. V celém Vesmíru působí univerzální systém zákona a pořádku, a k tomuto sys-
tému náleží i Tvořivě-přírodní zákon kauzality. Kauzalita je coby faktor příčiny a následku 
utvořena Tvořivě-přírodními zákony a doporučeními tak, že její efekty, resp. výsledky působí 
jak na úrovni morálky, psychiky a těla, tak na úrovni jednání, činů, idejí, myšlenek a pocitů, 
ale právě tak i na všemožných dalších úrovních. Kauzální zákon přitom není utvořen tak, 
že jsou příčiny a následky jako takové stanovené Tvořením, neboť ty jsou vytvářeny samot-
nými lidmi – a všemi životními formami, jakož i vším, co ve Vesmíru existuje, a také všemi 
vznikajícími událostmi. (Viz »Naučný spis pro Učení pravdy, Učení Tvořivé energie, Učení ži-
vota«, Billy/BEAM, FIGU, Nakladatelství Věku Vodnáře; k roku 2024 dostupné pouze v něm-
čině.) 

Prazákon vší existence, k němuž náleží i zákon kauzální, nemůže být zneplatněn, neboť již 
před Velkým třeskem si Tvoření, Univerzální vědomí, v běhu biliónů let »vymyslelo« na úrov-
ni Tvořivé energie veškeré Tvořivé zákony a doporučení, resp. je zakódovalo v Tvořivé ener-
gii. Tento »kód«, jenž sestává z fyzikálních impulzů nejjemnější hmoty a Tvořivé energie, ob-
sahuje vše o příčině a následku, avšak neobsahuje příčiny samotné; ty přicházejí takříkajíc 
»z oblasti mimo kód« – jsou tedy vytvářeny, jak jsem již zmínila výše, všemi formami života, 
vším, co ve Vesmíru existuje, a všemi událostmi. Ty ovšem na dotyčný »kód« působí, neboť 
každá energie, každá částice a myšlenka, každé jednání a slovo, každý pocit a impulz jsou 
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příčiny a ty vyvolávají zcela určité následky. Příčiny vytvářejí pohyb a způsobují, aby vše, co 
z nich vychází, bylo řízeno určitými směry, a aby byly generovány následky, jež jsou dotyč-
nými příčinami určovány. 

To, co se nyní odehrává, tedy ve věci toho frontálního útoku na naši peněžní hotovost, 
ve věci oněch snah o totální dohled a vyvlastnění, představuje následek plynoucí ze všech 
předcházejících příčin, spojitostí a následků, z nichž se staly příčiny. Bez všech těch (nábo-
ženských) válek, zkorumpovaných, vražedných a diktátorských živlů, státních zadlužení, ne-
změrného přelidnění atd., atd., bychom tu neměli stav, jaký tu nyní shledáváme. Z toho dů-
vodu nemůžeme na nebezpečí zrušení finanční hotovosti, na záporné úroky, dozor, monito-
rování a vyvlastňování atd. nahlížet jako na jednotlivé jevy. 

V následujícím výčtu jsou uvedena fakta o aktuální světové realitě (= o příčinách), jež mají 
vzrůstající tendenci, ať už lidé tato fakta jako taková vidí, resp. vnímají, nebo nikoliv; před-
stavují danou skutečnost. Jak působí tyto příčiny na nás lidi, naše životní prostory a náš psy-
chický a tělesný stav? Vidíte blažený svět, do nějž se má rodit ještě více dětí, aby jim byl hned 
po narození implantován čip? Domníváte se, že se umenší rozsah problémů, které jsem 
uvedla, aniž by pozemšťané na základě pochopení, rozumu a soudnosti – a samozřejmě 
i na základě studia Tvořivých zákonů a doporučení – aktivně přivozovali změnu k dobrému 
a pozitivnímu? Prosím, podívejte se na tyto body (přítomné příčiny) a pokuste se předvídavě 
vyzkoumat účinky, jež z daných příčin plynou: 

➢ Mentální zkaženost, diktátorská mocichtivost, nespravedlnost, penězochti-
vost, touha vykořisťovat, chuť utiskovat, potěšení vládnoucí vrstvy z manipulování; 
➢ enormní státní zadluženost, lži a podvody; 
➢ nezaměstnanost, nedostatek bytů, potravin a vody kvůli nezměrnému přelid-
nění a s ním související agresivita, vydíratelnost a rovněž strach obyvatelstva; 
➢ bouře a nepřízeň počasí, klimatické katastrofy vyvolávající stavy, jež evokují 
pravěk; 
➢ katastrofy v životním prostředí, znečišťování vzduchu, hladomory, problém 
s azylanty a ekonomickými utečenci, míšení národů; 
➢ (náboženský) fanatismus, války, loupení, vraždění a zabíjení, rostoucí brutalita 
vůči nezúčastněným a nevinným lidem; 
➢ vražedné a ničivé zbraně; 
➢ tání polárních oblastí; 
➢ hackování počítačů a elektroniky, nežádané aktivity tajných služeb; 
➢ problémy s místem na ulicích a silnicích a v prostředcích veřejné dopravy atd; 
➢ rostoucí náchylnost k nemocem, rakoviny, nákazy atd., a to rovněž i kvůli otra-
vování osiva toxickými substancemi atd.; 
➢ falešně humánní myšlení, bludná víra; 
➢ nelogické, to jest čistě materiální myšlení zaměřující se proti zákonům Tvoře-
ní; 
➢ pocit uspokojení ze zrady vědomní a volní svobody lidí; 
➢ zahanbující naivita a hloupost souběžců, halasných podporovatelů a pasivního 
prostého lidu, který jen krčí rameny; 
➢ velikášství, vydíratelnost, strach a slepá závislost vědců; 
➢ vyspělá technika v různých oblastech (v informatice, lékařství, technice atd.) 
a jí odpovídající nástroje, instrumenty a prostředky vydírání (počítače, programy, sítě, 
chytré telefony, čipy RFID, GPS, implantační technika, kreditní karty atd., atp.); 



AKTUALITY FIGU-Studiengruppe Česká republika č. 44, duben 2024 24 

➢ neschopnost předvídat, to jest neschopnost rozpoznat následek ze stávající 
příčiny a zvolit tomu odpovídající správné jednání; 
➢ atd., atp. 

 

Pokud dojdete k podobnému nebo témuž závěru, jaký v následujícím textu vlastními slovy líčí 
»Billy« Eduard Albert Meier / BEAM, tak máte nadání v oblasti propojeného myšlení a doká-
žete se dívat realitě do očí. 

Níže uvádím slova BEAM z 583. kontaktu, který proběhl 19. března 2014. Celý text můžete 
najít v Mimořádném bulletinu FIGU z července 2014. 

Billy   ... A když pomyslím na scénář, který jsi mi (pozn.: Ptaah) popisoval – myslím, žes tak 
učinil při jednom soukromém rozhovoru v roce 1990 –, tak se hrozím, neboť tento scénář se 
může v budoucnu odehrát s pozemským lidstvem vinou jeho přelidnění a vinou z něj vyplýva-
jícího celosvětového ničení přírody, živočišné a rostlinné říše, klimatu i společenské soudrž-
nosti lidí, přičemž se mají do budoucna také rozpadat mezilidské vztahy. A když myslím na to, 
co jsi pověděl o pustnutí kulturních, etických a morálních hodnot, jakož i hodnot svědomí, 
chování a vzdělání pozemšťanů, kteří po stránce všech věcí existence a života propadají na-
prosté lhostejnosti, ba dokonce nepřátelství vůči sobě navzájem, tak mi současnost dokazuje, 
že tyto poměry již nastaly a že nyní rapidně postupují vpřed. K tomu jsi přece ještě říkal, že se 
jedná o počátek zániku společnosti, a že to může vést dokonce k zániku lidstva, pokud všech-
ny ty zlořády nebudou změněny. Mluvil jsi přitom o časovém horizontu zhruba 200 let, více 
či méně, kdy se tato katastrofa odehraje, pokud pozemšťané nenajdou cestu zpět k faktickým 
hodnotám života a existence, a zejména i k tomu, aby zastavili přelidnění a aby byly lidstevní 
zástupy pomocí celosvětového zastavení porodnosti uvedeny na normální úroveň. (...) 

Odnětí finanční hotovosti, totální monitorování, dozorování a vyvlastnění jsou pouze po-
stupné stanice na cestě k zániku společnosti. Hororová vize.                       

Mariann Uehlingerová, Švýcarsko 

 
Výňatek ze sedmistého osmnáctého kontaktu 

Pondělí, 8. dubna 2019, 20.07 hod. 
 

Billy   (...) Tady mám ale ještě jeden článek ohledně lososa, o němž se referuje, že obsahuje 
látky, jako E 324, které způsobují demenci. Přečti si ho prosím a následně pověz, co si o tom 
myslíš: 

Ach ten krásný, šťavnatý losos – 
ethoxyquin a jiné látky, jež způsobují demenci 

autorka: dr. Angela Vogelová 
zdroj: Der schöne, schöne Lachs. Ethoxyquin und andere Demenz-Verursacher (altenstadt-

an-der-nidder.de) 

V období mezi Vánoci a Velikonocemi jíme všichni rádi ryby. Prvního vánočního dne míváme 
na stole kapra nebo chutného lososa, zářícího světle oranžovou barvou, na všechny možné 
způsoby. Když se podíváme do regálů supermarketů a diskontních prodejen, tak zjišťujeme, 

https://www.altenstadt-an-der-nidder.de/aktuelles/71-der-schoene-schoene-lachs-ethoxyquin-und-andere-demenz-verursacher
https://www.altenstadt-an-der-nidder.de/aktuelles/71-der-schoene-schoene-lachs-ethoxyquin-und-andere-demenz-verursacher
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že je téměř vždy vyprodáno. Odbyt těchto produktů je tak závratný proto, že lidé neznají lát-
ky, jaké mají chránit rybí maso před brzkým rozkladem. Na příklad: Ethoxyquin (E) a produkt 
jeho odbourávání zvaný dimer ethoxyquinu. Nikdy jste o něm nic neslyšeli ani nečetli? Ale 
jistěže, ať už tomu věříte, nebo nikoliv. Přinejmenším tehdy, když patříte k těm nakupujícím, 
kteří si čas od času také čtou informace o složení na baleních. Ethoxyquin nese potravinové 
povolovací číslo E 324. 

Ale kdo až tohle ví. A ani Vy jste si jistě z tohoto čísla nemohl(a) vyvodit správný závěr. Utěšo-
val(a) jste se a myslel(a) si, že i za ním vězí nějaká chytrá hlava. E 324 nebude mně ani mé 
rodině škodit. Copak by tam jinak stálo toto číslo? 

A sáhli jste po tomto produktu – stejně jako já. Zlé probuzení přijde až později. 

Triky úřadů 

Antioxidační prostředky, informace na baleních a schvalovací čísla potravin slibují bezpečnost. 
Bohužel zcela neprávem. Hrají si s naší důvěrou a zneužívají okolnost, že se nám stále nedo-
stává času, když zvládáme svůj stále těžší a těžší všední den, v němž se staráme o domácnost, 
zabezpečujeme svoji rodinu, staráme se o školu a školku svých dětí, běháme na úřady, uklízí-
me, žehlíme, jezdíme dlouhé cesty za nákupy a ustavičně se snažíme vydělávat alespoň zpola 
dostatečné peníze na své živobytí. Opět jsme při nakupování nepomysleli na to, že kategorie, 
zákazy a udělená povolení ve věci použitých chemických látek – které se stříkají na pole, sy-
pou do akvakultur nebo dodatečně vpravují do potravin – jsou často už jen otázkou těch kte-
rých lobbistických vlivů z řad výrobců a uživatelů. A samozřejmě také otázkou vnímavosti čle-
nů vlád a komise EU, poslanců a byrokracie úřadů a ministrů. Tam, na těchto úrovních, se 
všichni již dávno rozhodli, že si budou důvěrně tykat. Jistá je zde zejména jedna věc: Tito pa-
nující činitelé si hrají důvěrně do karet. My, normální lidé, pan a paní Novákovi, nemáme 
v tomto ohledu nic co ohlašovat. Dokonce ani tehdy, kdybychom chtěli. 

Mimoto: Copak může člověk během nákupů před Vánocemi a Silvestrem a během četných 
měsíců po začátku nového roku vážně myslet na takové věci? Pomyslíte si: To mne připravuje 
o radostné očekávání a o veškerou zábavu, to ve mně doslova budí rozmrzelost. 

To máte asi pravdu. Avšak kazí to také chuť a zatěžuje žaludek. A eventuálně i všechny ostatní 
vnitřní orgány, které se podílejí na trávení. 

Ale co má větší váhu? Krásný losos před nosem, anebo demence ve vzdálené budoucnosti? 

Antioxidační prostředky – co to je? 

Tuk dříve či později žlukne. Zejména živočišný a lidský tuk, ale i většina rostlinných olejů – 
až na pravý kokosový tuk. Ten se získává z kopry, živné tkáně kokosového ořechu (nezaměňuj-
te s palmovým olejem). Tuky oxidují s kyslíkem. Antioxidační prostředky pomáhají bránit oxi-
daci. Toto je Vám i mně známo z reklam na takzvané doplňky stravy, reklam, které jsou 
od začátku 21. století tak dotěrné a lehce zapamatovatelné: »Bojujte proti svému žluklému 
břišnímu tuku« nebo »Jak můžete zabránit cukrovce«. 

Takové nebo podobné slogany se ozývaly, většinou hned na začátku přehledů lékárnických 
informací. A tak jsme se učili tomu, že antioxidanty představují něco dobrého a zdravého, co 
podporuje naše zdraví. Proč tedy tyto antioxidanty, které nám, lidem, tak prospívají, nemají 
v našich potravinách nic co pohledávat? 
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Ano, proč tomu tak je? 

»Antioxidant je chemická sloučenina, která cíleně zamezuje nežádanou oxidaci jiných sub-
stancí. Antioxidanty mají velký fyziologický význam, jelikož působí jako lapače radikálů. Deak-
tivují v organizmu reaktivní formy kyslíku (ROS, Reactive Oxygen Species), jejichž nadměrný 
výskyt vede k oxidačnímu stresu. Oxidační stres je považován za faktor, který je spoluodpo-
vědný za stárnutí a je uváděn do souvislosti se vznikem celé řady nemocí.« Toto se uvádí 
na adrese německé Wikipedie: Antioxidans – Wikipedia. To zní dobře a konejšivě, ale: »Oxi-
dační odbourávání v určitých obsažených látkách nebo komponentách snižuje jejich hodnotu, 
jelikož se nepříznivě mění jejich chuť nebo zápach (potraviny, kosmetické přípravky), snižuje 
se jejich účinek (léčiva), vznikají škodlivé produkty odbourávání anebo se umenšují vlastnosti 
fyzikálního upotřebení (kupř. u umělých hmot). (...) Antioxidanty mají dále význam jako pří-
datné látky u nejrůznějších produktů (potravin, léčiv, předmětů potřeby, užitkových materiá-
lů), aby v nich bylo zabráněno oxidačnímu odbourávání citlivých molekul – působenému na-
příklad vzdušným kyslíkem.« Tolik informace z Wikipedie. 

(Mimochodem, na následující adrese naleznete, pokud Vás to bude zajímat, seznam přídat-
ných látek, jež jsou v současnosti schváleny v EU: 

Seznam přídatných látek – Wikipedie (wikipedia.org)  

Další podrobné informace: 

Státní zemědělská a potravinářská inspekce | Přídatné látky (aditiva) (gov.cz) 

Přídatné látky povolené při výrobě potravin (Potraviny, eAGRI)  

Pojednání o samotných přídatných látkách: 

Potravinářská přídatná látka – Wikipedie (wikipedia.org)  

Ethoxyquin (E) je antioxidační prostředek 

Tato látka představuje chemickou sloučeninu ze skupiny chinolinů. Roku 1959 jej uvedl na trh 
chemický koncern Monsanto pod tržním názvem Santoquin, a sice jako prostředek chránící 
plasty a pryže před stárnutím, přičemž od 60. let minulého, úděsného století se používá 
ve stále větším rozsahu. Zachovává zvířecí krmiva déle poživatelná, což znamená, že brání 
žluknutí jejich tuků, ale navíc i odbourávání vitaminů, karotenů a xanthofylů (xanthofyly 
představují jeden druh karotenu, který je hojně obsažen např. v zelené, listové zelenině, jako 
je špenát /10 mg na 100 g/, jako jsou saláty všeho druhu, mangold a kadeřavá kapusta 
/dokonce 20 mg na 100 g/. Ještě důležitější je jejich pigmentová funkce v buněčné membrá-
ně. Tam chrání buněčné části před světlem působenou fotooxidací.) 

Od té doby, co se rybaření na světových mořích finančně již sotva vyplácí, vznikaly po celém 
světě stále větší a větší počty takzvaných akvakultur. Ty představují obrovskou oblast, kde se 
užívají antioxidanty jako právě ethoxyquin. Rybí žrádlo je konzervováno. Samotné ryby z těch-
to kultur jsou činěny trvanlivějšími. Lze je pak déle prodávat jako rybí pokrm nebo je můžeme 
mrazit v domácích mrazničkách. 

Ethoxyquin v mozku a mateřském mléce 

Odvrácenou stranou této manipulace, kterou lze v jejím finančním efektu stěží podceňovat, 
jsou analýzy rybího masa. Pojídáme to, co nám pomáhá prodlužovat poživatelnost našich 
potravin. Ethoxyquin a produkt jeho odbourávání, dimer ethoxyquinu, jsou ve vodě neroz-
pustné. Jsou lipofilní, tedy rozpustné v tucích. Při každém požití ryby z akvakultury polykáme 

https://de.wikipedia.org/wiki/Antioxidans
https://cs.wikipedia.org/wiki/Seznam_přídatných_látek
https://www.szpi.gov.cz/clanek/-ecka-a-dalsi-latky-v-potravinach-pridatne-latky-aditiva.aspx
https://eagri.cz/public/web/mze/potraviny/bezpecnost-potravin/pridatne-latky-povolene-pri-vyrobe.html
https://eagri.cz/public/web/mze/potraviny/bezpecnost-potravin/pridatne-latky-povolene-pri-vyrobe.html
https://cs.wikipedia.org/wiki/Potravinářská_přídatná_látka#Seznam_přídatných_látek
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tyto substance v koncentracích, jež nejsou neškodné. Již před lety bylo prokázáno, že se tyto 
látky hromadí v lidské tukové tkáni, zejména – a to je ještě mnohem horší – v mateřském 
mléce. Ethoxyquin je navíc považován za pravděpodobně rakovinotvorný. Další pokusy ukazo-
valy, že ethoxyquin a jeho dimery jsou chemické sloučeniny, jež se rovněž ukládají v mozku. 

Pokusy na zvířatech dokládaly, že se tyto látky pojily s tělu vlastními biochemickými moleku-
lami, které tvoří hematoencefalickou bariéru5, takže dospívaly i do hlavy. Tam nepůsobily 
jinak než ve zbylém těle: Ukládaly se v hojně přítomných tucích – např. v nervových pouz-
drech, která mají velmi tukovitý charakter. Jejich prostřednictvím jsou dále předávány všech-
ny signály a nervové impulzy a je prováděno rychlé odbourávání signálů, což jsou procesy, bez 
nichž by člověk postrádal veškeré kognitivní schopnosti: Myšlení, vidění, slyšení, obrazové 
a zvukové představy, řeč, paměť, vzpomínání či vynalézání. Ethoxyquin a jeho dimery mohou 
být tedy i příčinou demence, a to nejen u krys. K tomu musí člověk vědět: Výstavba a způsob 
fungování molekulární hematoencefalické bariéry u člověka a u zvířat se sotva odlišují. 

V toxikologii jsou nervové jedy chemické nebo kovové povahy, jimž se daří překonávat naši 
hematoencefalickou bariéru, velmi obávané. Zejména chlórové sloučeniny začaly být po roce 
1945 používány v průmyslových státech tak hojně, že odborníky neudivuje, nebo jen málo, 
že dnes prudce rostou počty lidí s demencí. Tito odborníci a jiní znalci byli schopni tento vý-
voj předvídat. Již v 80. letech byly velmi povážlivé vysoké úniky neurotoxické rtutí (Hg) 
do ovzduší i vodních toků. Tehdy se ovšem těžařským podnikům a dodavatelům elektřiny po-
dařilo žel utajit, že vysoce jedové podíly rtuti unikaly převážně ve sloupcích odpadního vzdu-
chu uhelných elektráren. 

Nemálo profitérů socializace, kteří takto způsobují zdravotní i majetkové škody, pokládají 
demence i dnes za přijatelný kolaterální efekt hospodářského růstu a blahobytu. Kdo z toho 
má prospěch? Zdá se, že toto je jedna z otázek, kterou si člověk raději již nemá klást, když 
uposlechne jistých doporučení. Mohlo by to vést ke zlosti, anebo ještě hůře: Ke ztrátě dobré 
pověsti, pokud jde o vhodné, konformní výkony. 

Jeví se, že takové smýšlení převládá také u Evropského úřadu pro bezpečnost potravin při 
Evropské unii (EFSA). Ten argumentuje tím, že chybí toxikologicky ověřená data a výzkumné 
práce, a tak doposud stoicky odmítá zakázat ethoxyquin jako přídatnou látku do krmiv. 
V rámci takzvané ochrany rostlin však již ethoxyquin od roku 2011 nesmí být používán kupř. 
proti tvorbě hnědých skvrn na hruškách – z téhož důvodu. Jediný rozdíl je zde tento: V rámci 
ochrany rostlin platí u ethoxyquinu princip prevence, zatímco ve smyslu přídatné látky 
do rybího krmiva nikoliv. To by mohlo vyjednavače v rámci jednání TTIP (Transatlantické ob-
chodní a investiční partnerství) velmi těšit, neboť USA se přece tvrdošíjně snaží o to, aby byl 
princip prevence, který v Evropě stále ještě převažuje, zcela zrušen. Prý omezuje hospodář-
skou soutěž. Ohledně přídatných látek do rybích krmiv tedy USA boj již vyhrály. Jedná se 
o implementované evropské právo a nebetyčné zmatení. 

V nedávné době, přesněji v neděli, 20. prosince 2015, se tématem »ethoxyquinu«, jeho od-
bourávacím produktem »dimerem ethoxyquinu« i platnou právní situací zabývala také redak-
ce pořadu »Rádiová razie« rádia BR 5 (dnes BR24; pozn. překl.) a její žurnalistka Veronika 
Wagnerová. Autorka Wagnerová dokázala velmi dobře rozebrat, jak nekonzistentní a svévol-
né jsou platné směrnice EU a národněstátní vyhlášky v SRN: Po logice a věcném zvažování 
nikde ani stopy, zato se však tím více objevuje troufale arogantní konformita s bruselskou 
exekutivní byrokracií. 

 
5 Krevní mozková bariéra vytváří přechod mezi mozkovými kapilárami a mozkovou tkání; pozn. překl. 



AKTUALITY FIGU-Studiengruppe Česká republika č. 44, duben 2024 28 

V běhu vlastních rešerší se týmu BR 5 podařilo setkat se i s polskou badatelkou v Lodži, která 
dokázala nedávno předložit velmi důležité, nové poznatky ohledně toxicity antioxidantu et-
hoxyquinu a jeho dimerů, jež vznikají při jeho odbourávání (to není jediný produkt odbourá-
vání, ale je z chemickoanalytického hlediska tím nejznámějším). 

Podle této badatelky nebrání dělení a obnovování buněk pouze ethoxyquin samotný, nýbrž 
i zmíněný produkt jeho odbourávání, dimer ethoxyquinu. Ten tedy narušuje dělení a regene-
raci buněk, napadá též negativně imunitní systém a poškozuje lidskou dědičnou substanci, 
a sice již v nižších množstvích. Evropský úřad EFSA je o tomto informován a musel býval rea-
govat patřičnou alarmující zprávou. Časopis »Öko-Test« sdělil po dotazech čtenářů v říjnu, 
že prověří výši v současnosti povoleného množství ethoxyquinu, jež činí 150 miligramů 
na 1 kg krmiva. Výsledek prý bude možno očekávat do října/listopadu 2015 (Zdroj: ÖKO-Test, 
sešit z listopadu 2015, str. 30). Öko-Test tedy obdržel chybnou informaci. Vyhláška o nej-
vyšším povoleném množství se nevztahuje na přídatné látky v rybích krmivech, ale jen 
na přídatné látky v krmivech suchozemských zvířat. 

EFSA? Chybné oznámení 

Stanovisko s ohlášeným, klamavým oznámením EFSA je mezitím k dispozici. Výsledek: Existu-
je příliš málo poznatků k tomu, aby by možno učinit nějakou výpověď. Avšak jeden z metabo-
litů ethoxyquinu může být údajně genotoxický, to jest může vést k mutacím v dědičné sub-
stanci, a tím i k rakovině. 

Důsledky? Žádné. 

Stejně jako v případě glyfosátu, strká i v tomto případě tento takzvaný Evropský úřad pro 
bezpečnost potravin EU dodnes hlavu do písku. A to je vskutku pramálo zábavné představení 
úředníků: Vlastní utrápený, křivý úškleb na částečně neveřejném pozadí, zastřený, tvrdý po-
hled, tvrdá brada, zapadlé tváře a ruce, jež se prudce třou o sebe, hlava mírně předkloněná 
a zakryté uši – a potom originální výlevy, jež postrádají jakoukoliv empatii, logiku a pochopi-
telnost a připomínají zombie s charakterovou maskou šéfa nebo spolupracovníka. 

Takovou inscenaci provedli nedávno tito nanoekonomové sami před běžící kamerou veřejno-
právní stanice. Je spodivem, že se jim vůbec daří správně vyslovit ve všech jazycích EU pojem 
»potravina«. Pravděpodobně ani nevědí, co to je: Potravina k životu. Myslejí v číslech a koke-
tují s Monsanto. Život? Toto slůvko ztratilo svá práva, a to tím spíše i v tom ohledu, co by mě-
lo možná znamenat. Ledaže by se přirozeně dalo prodat na trhu a přetvořit v likvidní kapitál. 

Nám, běžným Evropanům a Evropankám, se při tom zadrhává smích v hrdle, naše průdušky 
dráždí kašel a tento velmi vlastní pocit nevolnosti v žaludku a střevech nás jednoduše již ne-
chce opustit. 

Zároveň nechci zamlčovat fakt, že vesměs existují jisté opce jednání. Podle zmiňovaného čísla 
časopisu ÖKO-Test nebo podle analytických laboratorních šetření, které nechal provést onen 
rádiový pořad ve Freiburgu, nepoužívá naprostá většina ekologických akvakultur žádné antio-
xidanty, jako je právě tato levně nabízená chemikálie »ethoxyquin«. Prověřované rybí tkáně 
z ekokultur byly hodnoceny jako »velmi dobré« a »dobré«. Ethoxyquin nebyl nalezen, anebo 
jen pod hranicí technické doložitelnosti. V dotazovaných ekologických akvakulturách používají 
provozovatelé lepší, zdravotně neškodné, ale právě i dražší antioxidační prostředky. Zříkávají 
se tedy superzisků, kterých dosahují provozovatelé konvenčních rybích farem. A nám, kteří 
pojídáme jejich rybí chovy, to prospívá. 
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Povšimněte si tohoto: K nasazování antioxidantů v akvakulturách tedy existují a existovaly by 
veskrze alternativy. Ale i ty jsou však bohužel už jen omezené. To platí také a zvláště v případě 
alternativy k »divokému lososu«. Divoký losos z té které původní oblasti byl podle laborator-
ních výsledků rovněž prostý tohoto antioxidantu, jejž lze veskrze označit za choroboplodný. 
Avšak právě v tomto ohledu se objevují mnohem větší problémy, a sice zaprvé ohledně kvali-
ty vodstev a zadruhé ohledně ireverzibilního, nevratného zamoření ryb, na kterém se kvalita 
vodstev spolupodílí a které povede v dohledné době až naprosté nepoživatelnosti pro člově-
ka. 

Vědecký pořad Německého rozhlasu (Deutschlandfunk) s názvem »Forschung aktuell« se 
věnoval ve svém vysílání z 16. 11. 2015 důležitým aspektům tohoto všude rozšířeného otrá-
vení všech vodstev a jejich živočichů od červů až po velryby. – Co jsme mohli v tomto pořadu 
slyšet, muselo na citlivější posluchače a posluchačky působit tak, že jim ztuhla krev v žilách. 
Jednalo se o »plovoucí mikroplasty«, které v sobě kumulují jedovaté látky. Již několik let je 
známo, že na všech mořích šplouchají obrovské pásy plastových odpadů – ty jsou dlouhé celé 
kilometry a mají obrovské rozměry. Potom pomalu prosakovalo na veřejnost, že většina vý-
robců kosmetických a hygienických prostředků ještě vkládala do svých produktů nepatrné 
plastové kuličky – údajně kvůli zlepšování funkce výrobku. 

Pravděpodobnější ale je, že svůj plastový odpad tímto způsobem uvalovali na druhé, tj. sami 
se jej zbavovali kvůli zisku. Roku 2014 sliboval výrobce kosmetiky L´Oréal, že od roku 2017 
nebude chtít již nabízet žádné takovéto produkty. Společnost Unilever chtěla do roku 2015 
odstranit peelingy ze svých nabízených artiklů. 

Ale jak se dostávají peelingy do moře? To je docela jednoduché: Se svými pěnami stékají 
z našich hlav (po použití prostředků na mytí vlasů), těl (sprchové gely!) a zubů (zubní pasta), 
ale kam vlastně? 

Do odtoků koupacích van, sprchových koutů a umyvadel – tenkými i tlustými potrubími 
až do mnoha tisíc čističek. Tam ale tyto peelingy nejsou vyfiltrovány. Na to jsou příliš malé. 
Tyto nepatrné částečky mikroplastů v současnosti ještě nelze zjistit laboratorními analýzami. 
Až do nedávné doby byly pod optickým mikroskopem dokonce považovány za zrnéčka písku 
a nebyly dále vědecky zohledňovány. Posměch zde ovšem není namístě, neboť optickým mi-
kroskopem lze rozeznávat pouze částice větší než 300 mikrometrů. Ony pochybné miničás-
tečky mají však velikost pouhých nanometrů. Na Institutu Alfreda Wegenera, který se zabývá 
mořským výzkumem, provádí v současnosti experimenty tým kolem Gunnara Gerdtse, který 
chce využít lepší analytické a důkazní metody a vhodné high-tech prostředky, aby dokázal 
rozeznat částečky ve sféře nanometrů, byl schopen je přesněji určovat a činit také jistější vý-
povědi o tom, jaké náklady do sebe tyto částečky pojaly. 

S údajně vyčištěnou vodou se pak všechny tyto peelingy a ostatní mikroplastové částice že-
nou dále do řek a veletoků – a nakonec až do oceánů. K tomu přistupují umělé hmoty vznika-
jící opotřebením a odíráním z miliónů praček, z dopravy (suchozemské, vodní i vzdušné), 
z obalů a z rybolovů. Na své cestě k sobě všechny tyto plastové částečky přitahují »jako mag-
net« škodliviny, které klesly do vod v podobě sedimentů, popisuje Matthias Reininghaus (vy-
soká škola pro aplikované vědy v Hamburku) efekty, které aktuálně opět dokázali doložit. 

On a jeho kolegyně, Gesine Witteová, vedou v současnosti výzkumný projekt na Baltském 
a Severním moři. Chtějí vědět zaprvé, v jak vysoké míře do sebe tyto plastové částice pojímají 
cizí látky, zadruhé, zda se tato jejich křivka liší ve vztahu k tomu či onomu environmentálnímu 
jedu, a zatřetí, zda existuje mez jejich nasycení. Na četných místech pověsili do vody měděné 



AKTUALITY FIGU-Studiengruppe Česká republika č. 44, duben 2024 30 

mřížkové koše, do nichž umístili stále tytéž modelové plastové pruhy. Pravidelně své koše 
vyzvedávají, odebírají své »sběrné modely« a donášejí je do laboratoře. 

Sedimenty všech světových vodstev jsou více či méně zatíženy rakovinotvornými látkami, jako 
např. výrobky PAK (cca 200 různých vzorců polycyklických aromatických uhlovodíků) a PCB 
(cca 250 různých vzorců polychlorovaných bifenylů). Výrobky PAK pocházejí zejména (stejně 
jako rtuť) ze spalování ropy a uhlí, jak na souši, tak na vodě. Výrobky PCB byly aplikovány jako 
změkčovadla do umělých hmot, syntetického kaučuku (pneumatik!), papíru, stavebních ma-
teriálů a do motorových a jiných technických olejů, resp. vznikaly při jejich vysokoteplotním 
používání, i ve formě dioxinových sloučenin. Německo stálo i ohledně tohoto otravování ži-
votního prostředí na velmi čelném místě – jak se říká »nad vším na světě«. Na jak čelném 
místě Německo bylo, to může doložit následující příběh: Ještě dnes se u mrtvých těl, která 
jsou vyplavena na břehy USA, prověřuje, jaký mají obsah PCB, aby se zjistilo, zda by mohla 
eventuálně pocházet z Německa. PCB je v USA považován za takzvaný »německý ukazatel«. 

Po dosavadních laboratorních analýzách v projektu Witteové a Reininghause bylo zjištěno, 
že jejich modelové plastové pruhy byly nasyceny PCB v neuvěřitelných, 200 až 500násobných 
koncentracích. Mez nasycení ve vlastním smyslu nemohla být doposud spolehlivě konstato-
vána. Látky PAK se koncentrovaly až cca 50násobně – vedle četných dalších environmentál-
ních a průmyslových škodlivin, jako byla opět a mimo jiné rtuť, které však v tomto projektu 
nehrají roli definovaných hlavních škodlivin. 

Oba badatelé projevili již nyní své naprosté zděšení – nejen z toho, že byl bezmála každý dru-
hý z jejich zkušebních košů v Severním a Baltském moři ukraden, resp. že jejich koše ustavič-
ně mizely. Nikoliv. Takovýto bumerangový efekt jednoduše neočekávali, ale i přesto je pravdi-
vý. Ryby a jiní mořští živočichové do sebe pojímají mikroplastové částečky. Větší zvířata ty 
větší částečky opět vylučují přes žaludek a střeva. Nanočástečky však putují skrze tkáně 
a buněčné stěny a ukládají se v mase malých i velkých mořských živočichů – včetně svých 
jedovatých nákladů. U mnohých mořských živočichů, jako jsou mušle, vyvolávají záněty, 
zejména chronické. Jiným ochořela játra nebo se průmyslovými jedy nasytily jejich ledviny. 

Avšak to není vše, neboť: Látky PAK a PCB jsou rozpustné v tucích, což znamená, že prolínají 
buněčnými stěnami do rybí svaloviny a rybího tuku. Tyto mikročástečky umělé hmoty tedy 
nejsou vylučovány z žaludku a střev s výkaly. Nikoliv. Stávají se součástí ryb. 

Později skončí s rybím masem na našem talíři, v našich žaludcích a střevech. Jsou-li velmi ne-
patrné, tak budou prostupovat i našimi tkáněmi a svaly a následně se někdy a někde usadí: 
Snad v kloubech? Kvůli bolestem se s Vaším lékařem či lékařkou mylně domníváte, že plynou 
ze zánětlivého revmatu. Anebo že jde o artritické bolesti. Či o artrózu. A současně působíte 
tak zmateně a jste stále tak unavený/unavená, tak úděsně znavený/znavená a slabý/slabá. 

Na základě výzkumů mořské ekoložky na Univerzitě San Diego v Kalifornii, Chelsea Rochma-
nové, mohlo být již roku 2013 doloženo, že »umělé hmoty (pronikají) do životního prostoru 
vody (...) a že absorbují v ní přítomné environmentální jedy,« a sice určité druhy plastů mno-
hem více než jiné. Paní Rochmanová testovala – na rozdíl od Witteové a Reininghause – poly-
ethylen, polypropylen, PVC a PET a dospěla k tomuto výsledku: 

»Polyethylen a polypropylen, tedy nejrozšířenější druhy plastu, pojímají do sebe mnohem 
vyšší koncentrace organických škodlivin než PVC a PET.« 
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Vodní taxík pro viry a bakterie 

Rovněž roku 2013 ohlásili PAUL KLAMMER a JUDITH BLAGEOVÁ v sešitu 13 časopisu »FO-
CUS«, pod titulem »Když plasty zabíjejí«, následující: Plasty unášené mořem přenášejí zárod-
ky nemocí. S touto úděsnou zprávou se odvolávali na výzkumy již zmiňovaného Gunnara 
Gerdtse z Institutu Alfreda Wegenera na Helmholtzově institutu mořského výzkumu. 

»Nalézáme velmi četné vibriony na plastech,« referoval Gerdts týmu novinářů, přičemž k této 
skupině bakterií počítal mimo jiné i původce cholery. »Tyto bakterie využívají plastové části 
jako taxík, aby se dostaly z bodu A do bodu B.« 

Některé bakterie mohou prý do sebe pojmout a zužitkovat i změkčovadla. Nelze se domnívat, 
že tím měl Gerdts na mysli PCB. Mnohem spíše tím mínil velkou skupinu ftalátů, které rovněž 
působí jako nervový jed. Umělé hmoty jsou – od doby zákazu změkčovacích látek PCB v 90. 
letech – nasycovány ftaláty (které rovněž představují nervové jedy), aby zůstávaly i nadále 
hezky pružné a mohly být využívány dlouhou dobu. 

Nicméně rozhodně ne všechny bakterie jsou člověku nepřátelské a ne všechny viry vedou 
k onemocněním u zvířat a/nebo lidí. Ale když přemýšlím o tom, co by to mohlo znamenat, tak 
mi připadá na mysl oteplování moří a pevninských toků vlivem klimatické změny, okyselování 
moří a vodstev vlivem nárůstu CO2 (a jejich současně oteplování), pumpa převracející teplou 
a chladnou vodu v Pacifiku a zvaná El Niño, nárůst hladiny moří po celém světě a četné nové, 
v současnosti zjistitelné poměry proudění, zejména v Atlantiku. Mikrobi všeho druhu milují 
teplo a rychlejší mořské proudy se starají o jejich prudkou přepravu. Na to upozorňoval 
i Gerdts. Také různé vlastnosti vícenásobných zátěží, které se vyskytují souběžně s místy dění 
ve změněných podmínkách životního prostředí, hrají roli, již nelze podceňovat. Jejich funkce 
se mohou prolínat a vzájemně ovlivňovat a právě to je zde klíčový bod. 

Mohlo by to vysvětlit následující klíčové dění: Tam venku, v mořích, jezerech, řekách a poto-
cích pojímají tam žijící organizmy do sebe plastové mikročástice, které transportují vysoce 
soustředěné neurotoxické škodliviny, jež otevírají krevní mozkovou bariéru u lidí i zvířat 
a pronikají do jejich mozku, kde napadají nebo částečně i ničí centrální nervový systém. 
S nimi se však mohou dostat do lidského mozku všechny viry, bakterie a jiné zárodky, jež ces-
tovaly na těchto mikroplastech vodním tokem, a ty mohou pak v mozku rozvinout své, even-
tuálně, nanejvýš nebezpečné vlastnosti. Mohou zapříčiňovat a trvalo způsobovat v mozkové 
tkáni a mozkové pleně záněty, neboť: Co je jednou v mozku, to se z něj již nedostane ven. To 
je důvod, proč jsou možnosti neurologické léčby nervových zánětů v lidském mozku dodnes 
tak zásadně omezené. Kdyby např. PAK, PCB a další chlororganické látky nebyly schopny ote-
vírat dveře do organismu, tak by tito mikrobi ztroskotali na krevní mozkové bariéře – pokud 
by fungovala bezvadně a nebyla již předtím sužována (např. a eventuálně při diagnóze cuk-
rovky v souvislosti s markerem S 100). 

Na pozadí těchto skutečností by se také nabízela otázka, proč v minulých letech tak podivu-
hodně silně vzrůstal počet demencí a také počet depresí i u mladších ročníků a proč jsou 
zvláště tato onemocnění stále častěji doprovázena organickými zánětlivými procesy v cen-
trálním nervovém systému? Nebo proč jsou těmito záněty teprve vyvolávána? 

Kdo je odpovědný za toto dodatečné utrpení? 

Nikdo. To je úplně jasné. Nikdo. Už jen z pojistných důvodů. Anebo: My všichni. Nakonec 
jsme ty látky vyrobili my všichni, spotřebovávali jsme je a vydělávali si tím na vlastní živobytí. 
Topili jsme a jezdili autem, a oplývali jsme pýchou na svůj západní životní styl, až to dál nešlo. 
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Nebo: Nevěděli jsme to. Nemohli jsme to tušit. Věda nepokročila dost daleko. Chyběly veške-
ré poznatky. Kdo by to mohl tušit?! 

Kdo by se ještě mohl odvažovat prolamovat tabu, jako jsou »průmyslové jedy«, »nepomíjivé 
umělé hmoty«, »otrávené životní základny«? Kdo si troufne pokládat otázky ohledně spole-
čenských viníků a odpovědných osob, otázky, které nejsou bolestné jen z ekonomického po-
hledu? Kde jsou odpovědní všichni, tam není odpovědný nikdo. To je známo. 

Ale tak jednoduché to není. Dobře si vzpomínám. V našem společném bydlení v mnichov-
ském obvodu Isarvorstadt jsme se již před dekádami pokoušeli o to – stejně jako četní další 
členové společných bydlení v dobách, kdy vznikala environmentální hnutí –, abychom zkou-
mali a tematizovali svůj každodenní život charakterizovaný masivní industrializací. Velmi nás 
zaměstnávala nepomíjivost umělých hmot (i při jejich rozpadu), jedovatost PVC, dioxinů 
a azobarviv, stálé vypouštění chlororganických pesticidů do půd a vodstev, vyklopování kyse-
liny sírové do moře (atd.) – a vesměs jsme vypátrali, co z toho bezmála zákonitě bude vznikat. 
K tomu člověk nemusel být tehdy nadán zvláštním prognostickým umem, ale: Čeho jsme se 
tehdy ještě děsili, to je dnes holou hrůzou. 

Způsobitelé a odpovědní činitelé to mohli veskrze vědět a také to věděli, avšak věšeli nám 
raději na paty – stejně jako četným jiným probuzeným lidem v republice – policejní informá-
tory. Naše výklady, prognózy, naše varování a vědomosti a náš odpor byly v SRN před revolucí 
považovány v podstatě za protiústavní a za prohřešek proti základnímu zákonu (Grundgesetz), 
prohřešek, jenž mířil proti sociálního tržnímu hospodářství a průmyslovému pokroku a jenž 
byl principiálně nepřátelský k technickému pokroku. Za souladnou s ústavou byla tehdy (stej-
ně jako dnes) považována jen hloupost a apatie mysli. – »Jednoho dne rozeznáte, že peníze 
se nedají jíst.« V těch letech vzniklo toto úsloví. 

Nyní situace – fakticky – dospěla skoro až do tohoto stadia. Zda v této situaci dokážou ještě 
něco změnit dva spolkové výzkumné projekty, které byly započaty na podzim roku 2015 
a které se týkají plastového odpadu v moři, to se ještě prokáže. V Lübecku byla postavena 
strojová »mořská kráva«, která má lovit mikroplasty z moře. 

Věřit v záchranu v poslední hodině by bylo ovšem příliš naivní. 

Pro Alternstadt-online, 5. ledna 2016 

Poznámka redakce a tipy pro Vás, jak nakupovat ryby  
(11. 1. 2016, průběžně doplňováno) 

Nemálo čtenářů a čtenářek nám sdělovalo, že se cítí po četbě výše uvedeného článku bez-
mocní. Zejména ti, kteří jedí rádi ryby, nevědí, co by nyní mohli nebo měli dělat. 

Má se člověk zcela zříci ryb, nebo omezit jejich konzum? 

Domníváme se, že tento problém má mnoho vrstev. Nejprve je třeba uvážit zátěž v podobě 
ethoxyquinu a známý produkt jeho odbourávání zvaný dimer ethoxyquinu. V samotném člán-
ku bylo poukazováno na to, že časopis »Öko-Test« provedl laboratorní šetření takzvaných 
konvenčních akvaryb a bioryb z akvakultur. Výsledkem bylo, že ryby z ekologických akvakultur 
nebyly zatíženy ethoxyquinem buď vůbec, nebo pod hranicí takzvané technické laboratorní 
měřitelnosti či doložitelnosti. To byla dobrá zpráva. 

Mnohem složitější je ta záležitost s částečkami mikroplastů, které do sebe pojímají chemické 
škodliviny z moří a/nebo jiných vodstev. Míněny jsou takzvané staré zátěže polychlorovaných 
bifenylů (PCB) a celosvětové stále pokračující vypouštění polycyklických aromatických uhlo-
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vodíků (PAK), které např. od rána do večera unikají z výfuků osobních či nákladních automobi-
lů. Roli při otravování životního prostředí hrají také součásti umělých hmot samotných, jako 
jsou polyethylen, polypropylen, PVC a PET – vedle kovových iontů, jako je rtuť a bohatá řada 
dalších škodlivin, které jsou uložené v sedimentech a jsou stále nanovo rozviřovány. 

Absolutní čísla ohledně zatížení nelze vyčíst z žádné výzkumné práce, kterou jsme měli k dis-
pozici, jen je ujišťováno, že zátěže na jeden kilogram rybího masa jsou tak malé, že se konzu-
menti a konzumentky nemusejí obávat akutních zdravotních škod. To je sice dobrá zpráva, 
ale: Člověk tomu může, ale také nemusí věřit. 

Ohledně toho se musí člověk podívat na fungování vědecké branže: Vědci a vědkyně, kteří 
pracují na těchto výzkumných polích, jsou zpravidla málo jemnocitní a vyjadřují rádi, z vědec-
kých a ekonomickoprávních důvodů, uklidňující zprávy. Tím je bráněno tomu, aby se eventu-
álně dostali do situace nedostatku důkazů tváří v tvář kauzalitě konkrétních akutních a/nebo 
chronických zdravotních škod, přičemž většinou také nemohou předložit žádné nebo pouze 
nemnohé epidemiologické (statisticky strukturované) práce s velkými případovými čísly (sku-
pinami účastníků a účastnic = kohortami). Kdyby však podlehli pokušení a varovali příliš mno-
ho – každopádně podle názoru jejich kolegů – před zdravotními riziky a rušili by tím kruhy 
svých kolegů v jejich sítích, tak by také velmi rychle ztratili vědeckou reputaci. To platí zejmé-
na pro badatelky, které jejich kolegové rádi a rychle pokládají za příliš emocionální a nadměr-
ně opatrné. Za tím ovšem vězí mj. jen staroněmecký a později nacistický kult mateřství, který 
po roce 1945 přešel i do druhé republiky a který zastávají muži, kteří záchovu života, chránění 
před nemocí a obětavou péči o zdraví eventuálně prohlašují za genetické dědictví ženy jako 
takové, aby se mohli sami uchýlit do sféry vědecké objektivity, kterou si za tímto účelem sami 
rovněž vymysleli. V této sféře mohou – zatímco dobře vydělávají, nemají nic proti »dárkům« 
zainteresovaných stran a stanou se někdy profesory – pěstovat svá vzájemně se podporující 
uskupení a s velkou vážností odkazovat na všechny výzkumné práce, které nemohly doložit 
zdravotní rizika pro člověka, ať už působená čímkoliv. Struktura je zda taková: Právě takové 
práce tvoří naprostou většinu toxikologických, pracovnělékařských a environmentálnělékař-
ských badatelských prací z předvčerejšího, včerejšího a dnešního dne. Výzkumnou otázku, 
výzkumný design, metodiku, úhel pohledu a hodnocení toho, jaké jsou snesitelné dávky ne-
bezpečných látek (čímž jsou samozřejmě myšleny dávky pro zaměstnance a konzumenty), 
určovala zpravidla blízkost k průmyslu, který věc financoval (jako je tomu i v případě výzkumu 
na univerzitách, který je spolufinancován třetími stranami). Jedna stará pravda, která ani 
po desetiletích neztratila nic ze své pravdivosti, praví: Kdo sežene peníze, ten má hlavní slovo. 

Korupční systém, který se za tím skrývá, není dodnes skutečně rozpoznán a jasně rozebrán, 
pokud odhlédneme od jistých výzkumných výsledků více než dvacetileté práce profesního 
svazu »abeKra, Verband arbeits- und berufsbedingt Erkrankter e. V.« a např. zesnulého mni-
chovského toxikologa dr. Maxe Daunderera, dále dnešního penzisty prof. Wassermanna 
z Kielu a toxikologa dr. Kruse rovněž z Kielu a dalších statečných, neúplatných jedinců. Dokon-
ce i ty očividně nejfalešnější výzkumné práce jsou ještě i dnes, nebo opět i dnes, využívány, 
jako by se nechumelilo a jako by jejich kritika nepředstavovala nic jiného než trestuhodnou, 
zlou pomluvu a zavrženíhodnou, přehnanou kritiku vědců, resp. výrobců.  

Z toho pramení, že o vyčíslených koncentracích škodlivin v rybách není nic známo, každopád-
ně nikoliv nám, pokud odhlédneme od jistých křivek vyjadřujících míru otravy. (Byli bychom 
velmi vděční za dodatečné odkazy a informace.) Není také nic známo o tom, kolik mikroplas-
tových částeček by v sobě rybí maso, které byste si nyní rádi koupili, mohlo odhadem skrývat 
a zda ryba při požívání těchto částeček polykala dodatečně i nějaké viry nebo bakterie, které 
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nyní číhají v jejím těle. Můžeme říci jen tolik: Všechna světová moře, ale i veletoky, jako je 
Rýn, a řeky, jako je Fulda nebo Vezera, jsou zamořeny plastovými částicemi, avšak vesměs 
nikoliv touž měrou. Akvakultury na pobřežích moří jsou provozovány s mořskou vodou, avšak 
v dobrých akvakulturách je voda stále čištěna a vyměňována. 

Vodní filtrace do dnešní doby ještě nejsou možné. Technika pro laboratorní analýzy a vodní 
filtrace se v současnosti teprve vyvíjí. 

Také moře jsou zřejmě zatížena mikroplastovými částečkami, viry, bakteriemi, červy a zárodky 
v rozdílném rozsahu. Výzkumy polské badatelky z Lodže probíhaly v Baltském moři. Jedná se 
o poměrně izolované moře s nízkou vodní výměnou, mizející tvorbou kyslíku a poněkud 
vyššími teplotami, než jaké vládnou v Atlantiku a za normálních okolností, eventuálně i v Paci-
fiku. V Baltském moři půjde odhadem nalézt mnohem více mikroplastových částeček. Ve vel-
kých, otevřených mořích hrají oproti tomu důležitou roli nejkomplikovanější mořská proudění 
a takzvané cirkulační pumpy. Při těchto procesech se tlačí vody z hlubších mořských vrstev 
vzhůru a vrchní vrstvy se převracejí a tečou dolů. Vlivy těchto proudů na kvanta částeček, 
koncentrace škodlivin a zárodky patrně nelze podceňovat, ale právě tak ani vlivy námořních 
lodí na jejich cestách, frekvenci jejich výskytu a tajné a nenápadné – jakož i neodpovědně 
praktikované – likvidování odpadů svržením do moře. Člověk by se mohl proto i domnívat, 
že ryby z vysokého severu před pobřežím Aljašky a Grónska jsou méně zatížené, zatímco ty 
ze středního Atlantiku více. Ale to by muselo být empiricky doloženo. 

Záleží však také na samotném druhu ryb, na jejich zvyklostech ohledně kladení jiker a života, 
jakož i na době trvání jejich života. Druhy ryb, které žijí krátkou dobu a které velmi rychle 
»dozrávají«, budou ve svém tuku a tkáních patrně ukládat méně škodlivin než ty druhy, které 
rostou dlouho a také dlouho žijí (když je člověk nechá). Kde a v jakých hloubkách ty dotyčné 
druhy ryb žijí a jakými regiony na svých cestách proplouvají, je patrně a eventuálně rovněž 
důležitý indikátor zatížení, když budeme vycházet z toho, že různé mořské regiony jsou i růz-
ně intenzivně zatíženy. Mikroplastové částečky plavou v horních mořských vrstvách. Jsou 
velmi lehké. V tomto ohledu by bylo nutné získávat znalosti a sbírat tato důležitá data o růz-
ných druzích ryb, aby je bylo možno vyhodnotit při nákupu. Pořad »Forschung aktuell« Ně-
meckého rozhlasu (Deutschlandfunk) 11. ledna 2016 např. hlásil, že makrely a tresky zvláště 
rády požírají mikroplastové částečky. Takové jsou nejnovější výzkumné výsledky Institutu 
Alfreda Wegenera. Divoký losos plave hlouběji a je loven zejména v méně zatíženém Sever-
ním moři, před pobřežími Kanady. Od ryb ze Středozemního moře a jedlých ryb z Pacifiku by 
bylo spíše nutno člověka odradit, zatímco divocí garnáti by mohli být případně poměrně málo 
zatížení. 

Kromě toho radíme, abyste střídali co možná mnoho pokrmů, jako to dříve dělaly i naše ma-
tičky a jak to měli ve velké oblibě i naši otcové (kteří dnes matičkám pomáhají v kuchyní). 

Mějte ale i přes to všechno stále na paměti, že jeden oběd s rybím masem v průběhu jedno-
ho měsíce vám jistě nezpůsobí akutní zdravotní škody – v každém případě tehdy, když jste 
dospělým mužským Středoevropanem ve věku třiceti let s tělesnou váhou 70 kilogramů. Ta-
kovýto dospělý člověk ve věku třiceti let a s hmotností 70 kilogramů je ve výzkumu modelo-
vým člověkem. Neexistuje ovšem tolik mužů, kteří by tomuto modelu odpovídali (ženy se 
svými vyššími podíly tělesného tuku – se zejména lipofilními substancemi – se vůbec nezo-
hledňují, stejně jako ani děti a staří lidé). 

Dále je nutno pomyslet na toto: Světová moře trpí velmi povážlivým nadměrným rybolovem 
a existuje tolik jiných chutných pokrmů. Musíme jíst zrovna ryby? Nemohli bychom např. kaž-



AKTUALITY FIGU-Studiengruppe Česká republika č. 44, duben 2024 35 

dý druhý oběd s rybím masem vynechat? Přemýšlejme pro sebe tímto způsobem. Nejenže by 
to prospělo dosud zachovalým stavům ryb, ale snižovalo by to i jimi pohlcené koncentrace 
chutných látek PAK a PCB (a rtuti), jak bychom rádi sarkasticky poznamenali. 

A pomýšlejte dále a ještě jednou na toto: S konzumací jedné ryby se nestane, že se budete 
pohybovat na přímé cestě k demenci. Tuto vyhlídku musíme vzít každé osobě, která velmi 
intenzivně pomýšlí na prevenci. Jedná se v každém případě o akumulaci škodlivin, a je zapo-
třebí i určitého času k tomu, než se prolomí krevní mozková bariéra. 

Shrnutí 
Vyhýbejte se při nákupu slanovodním rybám, které žijí v horních vrstvách moří – jako např. 
makrelám a treskám. 

Kupujte kupř. platýse nebo platýse drsné, kteří žijí např. poblíž mořského dna. 

Jeví se, že jsou rovněž méně zatížení divocí lososi ze severních moří, jakož ale i garnáti. 

Nekupujte si žádné sladkovodní ryby, např. z Rýna či Mohanu. 

Vyhýbejte se při nákupu velmi tučným a dlouho žijícím druhům ryb. 

Vyhýbejte se rybám ze Středozemního a Baltského moře. 

Kupujte si co možná ryby z ekologické akvakultury. 

Konzumujte rybí maso méně často. 

Rozšiřujte obecně své poznatky o rybách.  

Doplnění redakce Altenstadt-online z 13. 1. 2016 

Důležité novinky ohledně PCB – polychlorovaných bifenylech – na stránce 

Fernsehbeitrag: PCB in Schulen "Billiger Baustoff mit bösen Spätfolgen" | Sentinel Haus-
Blog (sentinel-haus.eu) (dostupná už jen neúplná informace o tomto pořadu; pozn. překl.) 

PCB - Die unterschätzte Gefahr | Zur Sache! Baden-Württemberg (youtube.com) 

PCB-Belastung in Schulen - die tickende Zeitbombe (WDR 'markt' - 18.08.2014) (youtu-
be.com)  

Předchozí poznámka: Dnes, v úterý, 29. března 2016, k nám došly ohledně »německého 
indikátoru PCB«, tedy o polychlorovaných bifenylech, následující newsletterové zprávy 
spolku »Coordination gegeben BAYER-Gefahren e.V. (CBG)« s upozorněním na jeden důleži-
tý dokument ARD (viz níže), který bychom našim čtenářům a čtenářkám nechtěli upřít, ne-
boť: PCB se nenalézá jen v mase, v plastovém odpadu všech velikostí, ale právě i v nesčet-
ných veřejných budovách, jako jsou školky, školy, radnice a jiné budovy. Ve stavebním prů-
myslu např. sloužily tyto vysoce jedovaté chemické sloučeniny jako změkčovadla pro plas-
tová těsnění spár. Hloupé bylo jen to, že se látky PCB postupně vypařovaly do prostorů 
a také – jelikož obsahují chlor – procházely a ještě dnes procházejí všemi stěnami a podla-
hami (i když nyní už jen na nízké úrovni). 

Je žel málo známé, že velmi četní učitelé a učitelky kvůli tomu onemocněli a přestali být 
schopni vykonávat profesi. A to se vůbec nezmiňujeme o dětech, které se pohybují v tako-
vých prostorech v celodenních školkách a školách. 

https://cs.wikipedia.org/wiki/Ryby
https://blog.sentinel-haus.eu/2016/03/fernsehbeitrag-pcb-in-schulen-billiger-baustoff-mit-boesen-spaetfolgen/
https://blog.sentinel-haus.eu/2016/03/fernsehbeitrag-pcb-in-schulen-billiger-baustoff-mit-boesen-spaetfolgen/
https://www.youtube.com/watch?v=okOuXNY0t98
https://www.youtube.com/watch?v=okOuXNY0t98
https://www.youtube.com/watch?v=gtStcrX7u04
https://www.youtube.com/watch?v=gtStcrX7u04
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Člověk musí vědět: Látky PCB jsou (také) velmi silnými nervovými jedy pro centrální nervo-
vý systém, které mohou vést k více či méně závažným újmám na poli kognitivních výkonů 
a výkonnosti. Na počátku utrpěného poškození mozku se objevují deprese, poruchy při 
nalézání slov a paměťová slabost – rakovina přichází až později. 

Zde je onen newsletterový text spolku CBG: 

»Sanace budov zatížených PCB nespadá do naší kompetenční oblasti« 

Monsanto & Bayer: ARD referuje o kontaminaci veřejných budov látkami PCB. 

Mezi lety 1930 a 1990 bylo vyrobeno asi 1,3 miliónu tun polychrolovaných bifenylů (PCB). 

Tyto jedovaté látky byly nasazovány v elektropřístrojích, spárovém těsnění, lacích a podlaho-
vých obkladech. Kvůli tomu byly kontaminovány tisíce veřejných budov. 

Látky PCB jsou rakovinotvorné a mohou poškozovat štítnou žlázu, játra a ledviny. Lidé stále 
znovu trpí rakovinnými onemocněními a jinými těžkými poruchami. Výrobci sice nebezpečí 
včas znali, avšak nebyli nikdy právně stíháni. 

Likvidace jedovatých látek trvá celá desetiletí a stojí miliardy. Producenti, zejména firmy 
MONSANTO a BAYER svalují veškeré náklady na veřejnost. 

Televize ARD nyní zdokumentovala utrpení poškozených lidí, jakož i skutečnost, že se výrobci 
zdráhají podílet se na nákladech vznikajících likvidací daných látek. Příspěvek, který je hoden 
zhlédnutí, najdete zde (příspěvek nedohledatelný; pozn. překl.): Fernsehbeitrag: PCB in Schu-
len "Billiger Baustoff mit bösen Spätfolgen" | Sentinel Haus-Blog (sentinel-haus.eu)  

 

Philipp Mimkes ze spolku »Coordination gegen BAYER-Gefahren« (CBG): 

»Monstanto a Bayer po celé dekády zastíraly nebezpečí polychlorovaných bifenylů. Tím ne-
sou spoluodpovědnost na obrovských nákladech spojených se sanací a léčbou. Je nejvyšší 
čas, aby výrobci za tyto obrovské náklady ručili.« Spolek CBG opakovaně podával protižádosti 
hlavnímu shromáždění společnosti Bayer a hovořil na shromážděních o tomto tématu. 

Stránka kampaně ohledně PCB: www.cbgnetwork.org/5402.html 
Coordination gegen BAYER-Gefahren e.V. (CBG) 

Postfach 15 04 18 
40081 Düsseldorf 

Tel.: 0211 – 33 39 11 
Fax: 0211 – 2611220 

eMail: Info@CBGnetwork.org (PGP-klíč zde) 
Internet: www.cbgnetwork.org 

Twitter: twitter.com/CBGnetwork 
Facebook: www.facebook.com/CBGnetwork de 

 

Ptaah   K tomu nelze říci mnoho, ledaže z toho nemá být nic vynecháno. 

 
 
 

https://blog.sentinel-haus.eu/2016/03/fernsehbeitrag-pcb-in-schulen-billiger-baustoff-mit-boesen-spaetfolgen/
https://blog.sentinel-haus.eu/2016/03/fernsehbeitrag-pcb-in-schulen-billiger-baustoff-mit-boesen-spaetfolgen/
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Nová kniha na Slovensku 
 

Znovuzrodenie, život, zomieranie, smrť a smútok, 
»Billy« Eduard Albert Meier 

 

https://www.knihanaj.sk/produkt/znovuzrodenie-zivot-
zomieranie-smrt-a-smutok/ 

 

K dispozícii bude v októbri 2023 
Rozmery: A5, 148mm šírka x 210 mm výška 
Počet strán: 700 slovenský a nemecký jazyk 
Hmotnosť: 1,2 kg 
Väzba: tvrdá šitá 
ISBN: 978-80-89780-45-7 
Preklad: Ivan Mikulík 
Vydanie prvé, rok 2023 
 
Anotácia: 
‹Billy› Eduard Albert Meier, vysvetľuje v tejto knihe zro-
zumiteľnými, citlivými a konštruktívnymi slovami pravdu o celom cykle znovuzrodenia, 
života, zomierania, smrti a s tým spojeného smútku. A implicitne či explicitne dostanete 
odpovede na svoje otázky, ako napríklad: 
– Čo presne zo mňa prejde na druhú stranu (onen svet), keď zomriem – a čo sa vráti? 
– Čo zo mňa zostane večné, čo je pominuteľné? 
– Môže sa stať, že sa znovu narodím ako zviera, ako tvrdia jednotlivé náboženstvá? 
– Existuje karma? 
– Mám všetky svoje vedomosti a schopnosti vo svojej hlave alebo to je aj niekde inde? 
– Čo je skutočne samovražda, extrémne život ohrozujúce druhy športu, eutanázia a trest 
smrti? Má človek právo rozhodovať o umieraní a smrti? 
– Čo sa presne deje, keď niekto umiera? 
– Ako zaobchádzať s cudzím smútkom, ako môžem niekoho skutočne utešiť v jeho smút-
ku? 
– Ako sa môžem vyrovnať so svojím vlastným smútkom, môžem vôbec smútiť? 
– Mohla by veda skutočne vytvoriť môj presný klon – nielen moje telo, ale tiež moju 
osobnosť? 
– Môžu zvieratá skutočne myslieť? 
– a mnoho ďalších. 
Smrť patrí k životu práve tak ako život k smrti. Nemôže existovať jedno bez druhého, pre-
tože sú obe strany od seba závislé ako bdenie a spánok. A tak ako spánok nastáva bez 
toho, aby mu človek mohol uniknúť, tak nastane aj smrť na konci dní, či už to človek chce 
alebo nie. 

 

https://www.knihanaj.sk/produkt/znovuzrodenie-zivot-zomieranie-smrt-a-smutok/
https://www.knihanaj.sk/produkt/znovuzrodenie-zivot-zomieranie-smrt-a-smutok/
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Guido Moosbrugger 

… a přece létají! 

v prodeji od 20. ledna 2022 
 

Nejsenzačnější fotky UFO na světě: Auten-
tické snímky mimozemských kosmických 

lodí, nebo geniální podvod? Po důkladných 
analýzách jsou vědci a experti na fotografie 
z NASA a U.S. Air Force (letectvo Spojených 

států amerických) přesvědčeni: Obsáhlý 
důkazní materiál švýcarské kontaktní oso-
by, »Billyho« Eduarda A. Meiera, je abso-
lutně autentický. Musíme se tedy smířit 

s tím, že UFO jsou více než jen pouhá fikce? 
Již 36 let je autor Guido Moosbrugger 

na stopě tohoto tajemného Švýcara a stal 
se sám opakovaně svědkem neobyčejných 
události v jeho okolí. Ví proto s naprostou 
jistotou: Billy má skutečně kontakty s mi-
mozemskými inteligencemi z Plejaren. Co 

se můžeme od mimozemšťanů naučit, proč 
k nám přichází právě teď a proč se o nás 
zajímají? Na tyto otázky Vám tato kniha 
podává mnoho podnětných odpovědí 

Nové přepracované a doplněné vydání (570 stran) 

Objednávky ČR: ...a přece létají! | KNIHCENTRUM.cz 

Objednávky SR: … a prece létají! UFO: největší výzva 20. a 21. století – knihanaj.sk 
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https://www.knihcentrum.cz/a-prece-letaji
https://www.knihanaj.sk/produkt/a-prece-letaji-ufo-nejvetsi-vyzva-20-a-21-stoleti/

